



Burma Monitor
 Research & Monitoring

ယခုရက်စွဲမှတ်တမ်းပါ အချက်အလက်များသည် မြန်မာ့အရေး လေ့လာသူများအဖွဲ့၏ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၃ရက်နေ့မှ နိုဝင်ဘာလ ၂၈ရက်နေ့အတွင်း ဖြစ်ပွားခဲ့သော လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ၊ ရွေးကောက်ပွဲများနှင့် တခြားသော ဆက်စပ်သတင်းများအား မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် မှတ်တမ်းတင်ထားသော ရက်အလိုက် ငြိမ်းချမ်းရေးသတင်းစုစည်းချက်များဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ရက်စွဲမှတ်တမ်းပါအချက်အလက်များသည် မြန်မာ့အရေး လေ့လာသူများ၏ အမြင် နှင့် အဘော်မဟုတ်ဘဲ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်သော မီဒီယာဖော်ပြချက်များအား စုစည်းပေးထား ခြင်းသာဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများ အဖွဲ့မှ ထုတ်ဝေလျက်ရှိသော ငြိမ်းချမ်းရေးရက်စွဲမှတ်တမ်းများနှင့် လအလိုက်သုံးသပ်ချက် အနှစ်ချုပ်မှတ်တမ်းများအား ပိုမိုကောင်းမွန် စေရန်အတွက် အကြံပြုချက်များပေးပါရန်နှင့် အကြံပြုချက်များ ပေးပို့လိုပါက bcmg.burma.org@gmail.com နှင့် ဖုန်း - 09-796636737 တို့ကို ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။

မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများအဖွဲ့

ရက်စွဲ	အကြောင်းအရာ	ရည်ညွှန်း	ဒေသ
၁၃.၁၁.၂၀၁၇	ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) နားခွင်းကျေးရွာနှင့် ချပ်ပလောနီကျေးရွာတွင် UWSA " ဝ " အဖွဲ့မှ အရွယ်မရောက်သေးသည့် ကလေးငယ်များအား အဓမ္မလူသတ် စုဆောင်းမှုများကြောင့် လားဟူတိုင်းရင်းသား ၃၆ ဦး သည်လည်း နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်နှင့် ၁၃ ရက်တို့တွင် မိုင်းခတ်မြို့၏အရှေ့ မြောက်ဘက် ၁၀ မိုင်ခန့်အကွာရှိ လေးအိမ်စုကျေးရွာနှင့် ဝတီကျေးရွာများ သို့ ထပ်မံတိမ်းရှောင်ထွက်ပြေးခဲ့သည်။ (Military)	HR-Violation	ရှမ်း
	နိုဝင်ဘာလ ၁၃ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ဖိလပိုင် နိုင်ငံတွင် ကျင်းပသော အာဆီယံထိပ်သီးအစည်းအဝေး နှင့် ဆက်စပ်အစည်းအဝေးများ၊ အာဆီယံနိုင်ငံ အကြီးအကဲများ နှင့် အာဆီယံစီးပွားရေး အကြံပေးကောင်စီ တွေ့ဆုံပွဲနှင့် အာဆီယံ-အမေရိကန် ထိပ်သီး အစည်းအဝေးပွဲများသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (7day) (TheLadies) (StOffice)	နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး	ဖိလပိုင်
	နိုဝင်ဘာလ ၁၃ ရက်နေ့တွင် ချင်းပြည်နယ် ပွီးလိုဝ်ဝ ရွာနားတဝိုက်၌ မြန်မာ့တပ်မတော် နှင့် ရက်ချိုင့်တပ်မတော် AA တို့ တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ တိုက်ပွဲပြင်းထန်တာကြောင့် ဒေသခံ ၂၀၀ကျော်လောက် စစ်ရှောင်ခဲ့ရသည်။ (VOA) (NAB) (ArakanArmy)	AA-TMT တိုက်ပွဲ	ချင်း
၁၄.၁၁.၂၀၁၇	ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ မနီလာမြို့၌ ရောက်ရှိနေသည့် နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် နိုဝင်ဘာလ ၁၄ ရက်နေ့ တွင် အကြိမ်(၂၀)မြောက် အာဆီယံ + ၃ ထိပ်သီး အစည်းအဝေး၊ နှစ် (၄၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ် အာဆီယံ- ကနေဒါ ထိပ်သီးအစည်းအဝေး၊ နှစ်(၄၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ် အာဆီယံ-အီးယူ ထိပ်သီး အစည်းအဝေး၊ (၁၂)ကြိမ်မြောက် အရှေ့အာရှ ထိပ်သီးအစည်းအဝေး၊ (၁၅)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ-အိန္ဒိယ ထိပ်သီးအစည်းအဝေး၊ ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများ၏ အခွင့်အရေး ကာကွယ်ရေးနှင့် မြှင့်တင်ရေးဆိုင်ရာ ASEAN သဘောတူညီချက် လက်မှတ်ရေးထိုးပွဲအခမ်းအနားနှင့် စင်ကာပူနိုင်ငံအား အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌ ရာထူး လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်း အခမ်းအနားများသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ ထိပ်သီးအစည်းအဝေး ပွဲများသို့ အာဆီယံ (၁၀)နိုင်ငံမှ နိုင်ငံအကြီးအကဲများနှင့် ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ကနေဒါနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် H.E. Mr. Justin Trudeau နှင့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ အီးယူအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Donald Tusk နှင့် ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့်အတူ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကို၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်ဝင်း၊ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်၊ ဂျပန်အစိုးရ၏ အာဆီယံဆိုင်ရာ မြန်မာအမြဲတမ်း ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ရုံးမှ သံအမတ်ကြီး ဦးမင်းလွင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများလည်း တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါခရီးစဉ်တွင် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် အမေရိကန် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မစ္စတာရစ်ချက် တေလာဆွန်အား ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် (၈)နာရီခွဲတွင် မနီလာမြို့၊ Philippines International Convention Centre (PICC) ဧည့်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ မနီလာမြို့၌ ရောက်ရှိနေသည့် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ဂျပန်နိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ	နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး	ဖိလစ်ပိုင်

	<p>ရှင်ဖီအာဘေးနှင့် Philippines International Convention Centre (PICC)ရှိ ဧည့်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ (StOffice) (StOffice) (TheLadies) (TheLadies) (TheLadies) (TheLadies) (Kumudra) (VOA) (VOA) (DVB) (Mizzima)</p> <p>ချင်းပြည်နယ်အတွင်း မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်းတိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး အပြစ်မဲ့ဒေသခံပြည်သူ ရာပေါင်းများစွာသည် စစ်ရှောင်ဒုက္ခသည်များအဖြစ် နေရပ်စွန့်ခွာလျက် ကျိုးလန့်စာစားပြေးလွှားနေကြရသည်ဟု ချင်းအရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့ အစည်း ၄ ဖွဲ့ဖြစ်သည့် Chin State Civil Society Network for Peace – Paletwai Chin State Civil Society Network for Peace – Tedimi Zomi Student & Youth Organization နှင့် Chin MATA Working Group တို့မှ နိုဝင်ဘာလ ၁၄ ရက်နေ့က ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ညတိုက်ပွဲများကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေသည့် ဒုက္ခသည်များအတွက် လုံခြုံရေးအခြေအနေကြောင့် စားနပ်ရိက္ခာအကူအညီများ ပေးပို့နိုင်ခြင်း မရှိသေးဟု ချင်းပြည်နယ် စည်ပင်သာယာရေး လျှပ်စစ်နှင့် စက်မှုဝန်ကြီး ဆလိုင်အိုက်ဖက်ခင် မှ နိုဝင်ဘာလ ၁၄ရက်နေ့တွင်ပြောကြားခဲ့သည်။ (RFA) (Khonumthung) (MMSTD)</p> <p>နိုဝင်ဘာလ (၁၃) ရက်နေ့၌ မြန်မာ့တပ်မတော်၏ စကခ (၉) လက်အောက်ခံ ၊ မြောက်ဦးအခြေစိုက်တပ်ရင်း ခမရ (၃၇၇) နှင့် ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း တပ်မဟာ (၃) တပ်ဖွဲ့တို့သည် နံနက် (၁၁) နာရီခန့်မှ နောက်တစ်နေ့ နိုဝင်ဘာလ (၁၄) ရက်နေ့ ညသန်းခေါင် (၂) နာရီခန့်အထိ တိုက်ပွဲများပြင်းထန်စွာတောက်လျှောက်ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ (၁၄) နာရီကြာ၎င်းတိုက်ပွဲအတွင်း မြန်မာ့တပ်မတော်ဖက်မှ အထိအခိုက်အကျအဆုံးများပြားခဲ့သလို မိမိတို့ဖက်မှလည်း (၇) ဦး ထိခိုက် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ ထို့အတူ နိုဝင်ဘာလ (၁၄) ရက်နေ့တွင်လည်း အခြားနေရာနှစ်ခု၌ တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားလျက်ရှိကြောင်း ရခိုင်တပ်မတော် AA သတင်းပြန်ကြားရေး ဖေ့စ်ဘွတ်ခ် သတင်းထုတ်ပြန်ထားသည်။ (NAB) (TheArakanArmy) (TheArakanArmy)</p> <p>ချင်းပြည်နယ် ပလက်ဝတွင် မြန်မာ့တပ်မတော် နှင့် AA ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် တိုက်ပွဲများနှင့် ပတ်သတ်ပြီး AA မှ ပြန်ကြားရေးတာဝန်ခံ ဦးခိုင်သုခ အင်တာဗျူး လင့်ခ် (TheArakanArmy) (VOA)</p> <p>ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်နှင့် နဝမအကြိမ်မြောက် ဆက်လက်တွေ့ဆုံဆွေးနွေးနိုင်ရန် ညီညွတ်သော တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများ ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ UNFC အဖွဲ့၏ ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်ကော်မတီ အရေးပေါ် တိုးချဲ့ အစည်းအဝေးကို နိုဝင်ဘာလ ၁၄ရက်နေ့ နံနက် ၉ နာရီ က ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင် မြို့ရှိ The Park Hotel တွင် ကျင်းပခဲ့သည်။ တစ်နိုင်ငံလုံး အပစ်အခတ် ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) လက်မှတ်ရေးထိုးရန် အစိုးရ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် (PC)နှင့် နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရေး ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ (DPN) တို့ နဝမအကြိမ် ရန်ကုန်မြို့တွင် တပ်မ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရန် အဆိုပါ အစည်းအဝေးမှ ဆုံးဖြတ်ချက်ချခဲ့သည်။ (DVB) (NMG) (Mizzima) (UNFC) (Irrawaddy) (ArakanArmy) (Mizzima)</p> <p>အစိုးရကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် 'ဝ' လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ (UWSA)တို့ တွေ့ဆုံရာတွင် ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံမှ မည်သည့်အခါမျှ ခွဲမထွက်ဟု 'ဝ' လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့က ကတိပြုခဲ့သော် လည်း တစ်နိုင်ငံလုံးအပစ်အခတ် ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) တွင် ပါဝင်လက်မှတ်ထိုးရန် အစိုးရ၏ တိုက်တွန်းချက်ကို မြောက်ပိုင်းခုနစ်ဖွဲ့၏ မူအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည်ဟု တုံ့ပြန်ခဲ့ကြောင်း UWSA လားရှိုးမြို့ဆက်ဆံရေးရုံး ဒုတိယတာဝန်ခံ ဦးညီရန်းက ၎င်း၏ ဖေ့စ်ဘွတ်ခ် စာမျက်နှာတွင် နိုဝင်ဘာလ ၁၄ရက်နေ့က ရေးသားတင်ပြခဲ့သည်။ (Mizzima) (7day) (Nyi Rang) (TheLadies) (NMG)</p> <p>NCA အကောင်အထည်ဖော်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များ ချမှတ်နိုင်ရေးအတွက် NCA အပစ်ရပ် ၈ ဖွဲ့၏ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် တော်လှန်ရေး အဖွဲ့အစည်းများ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် ဦးဆောင်အဖွဲ့ EAO - PPST ရဲ့ အစည်းအဝေး တစ်ရပ်ကို ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့ရှိ Amora Tapae Hotel တွင် နိုဝင်ဘာလ ၁၄ရက်နေ့ နံနက် ၉ နာရီက စတင်၍ ၁၅ရက်နေ့အထိ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အစည်းအဝေး၌ တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် NCA အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မှုများကို ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်းကိစ္စ အပါအဝင်၊ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ (UPDJC) နှင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး ဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ အဆင့်ဆင့် (JMC) တို့၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု ကိစ္စနှင့် ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်သွားရန်ရှိ သည့် လုပ်ငန်းစဉ်များအား ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (NMG) (KNUHQ) (TheLadies) (Taifreedom) (NMG)</p> <p>ကချင်ပြည်နယ် ဝိုင်းဖော်မြို့ ဝါရှောင်ကျေးရွာအနီး၌ ကချင်လွတ်မြောက်ရေးတပ်ဖွဲ့ (KIA)က စစ်သားစုဆောင်းရန် ဖမ်းဆီး ခေါ်ဆောင်သွားသည့် အဝေးသင် ကျောင်းသား ၃၀ ကျော် ပြန်လည်လွတ်မြောက်လာခဲ့ကြောင်း ကချင်ငြိမ်းချမ်းရေး အကျိုးတော် ဆောင်အဖွဲ့(PCG) မှ ဦးလှိုင်စွမ်းရာက ပြောကြားခဲ့သည်။ ပြီးခဲ့သည့် နိုဝင်ဘာလ ၁၁ ရက်က ဝါရှောင်ကျေးရွာအနီးရှိ ဝေယုတီယန်ကြီး တံတားအနီးတွင် အပန်းဖြေရန် ရောက်ရှိနေကြသည့် မြစ်ကြီးနား တက္ကသိုလ်မှ အဝေးသင် ကျောင်းသားများကို KIA က စစ်သားစုဆောင်းရန် ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက် ပြောကြားသည်။ကျောင်းသားက ဘယ်နေ့ယောက် ဖမ်းဆီးထိတယ်တော့ အတိအကျ မသိရဘူး။ အခုလွတ်လာတာကတော့ ၃၀ ကျော်တော့ ပြန်လွတ်လာခဲ့သည်။ ထို့နောက် "ယင်းသို့ ကျောင်းသားများ ဖမ်းဆီးခံရသဖြင့် ကျောင်းသားမိဘများက PCG ကို အကြောင်းကြားခဲ့သောကြောင့် လိုင်ဇာ ရှိ ကေအိုင်အိုဌာနချုပ်သို့</p>	<p>IDP</p> <p>AA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>AA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>UNFC-PC</p> <p>UWSA</p> <p>EAO-PPST</p> <p>HR-Violation</p>	<p>ချင်း</p> <p>ချင်း</p> <p>ချင်း</p> <p>ချင်းမိုင်</p> <p>o</p> <p>ချင်းမိုင်</p> <p>ကချင်</p>
--	--	---	--

	<p>ထပ်မံအကြောင်းကြားခဲ့ရာ ကျောင်းသားအယောက် ၂၀ ခန့် ပြန်လွတ်လာခဲ့ပြီး နိုဝင်ဘာလ ၁၄ ရက် ညနေပိုင်းကလည်း ကျောင်းသား ၁၃ ယောက်ခန့် ထပ်မံ လွတ်မြောက်ခဲ့ကြောင်း” ၎င်းက ရှင်းပြပြောဆိုခဲ့သည်။ (TheVoice)</p> <p>ကချင်ပြည်နယ် မံစီမြို့နယ် နှင့် ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်း နှစ်နေရာ၌ မြန်မာ့တပ်မတော် နှင့် ကချင် လွတ်လပ်ရေး တပ်မတော် KIA ကြား တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ တိုက်ပွဲသည် မံစီမြို့ အရှေ့တောင်ပိုင်း ယမန်နှစ် ရွာသားများ စစ်ရှောင် စွန့်ပစ်သွားသည့် Bang Htan (ဘန်ထန်) ကျေးရွာ တွင် နံနက် ၁၁ နာရီကျော်မှ မွန်းလွဲ ၃ နာရီခန့် အထိ နှစ်ဖက် ထိတွေ့တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားကြောင်း ဒေသခံများမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်း ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်အတွင်း မြန်မာစစ်တပ် တပ်မ (၈၈) စစ်ကြောင်း နှင့် KIA တပ်မဟာ (၄) လက်အောက်ခံ တပ်ရင်း (၉) MHH ပြည်သူ့စစ် တပ်ဖွဲ့ ကြား Kawng Mu (ကောင်းမိုး) ရွာဟောင်း တွင် ၂ နာရီကျော် တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်ဟု KIA တပ်ရင်း (၉) မှ ပြောဆိုခဲ့သည်။ Dai Maw (ဒိုင်မော်) ရွာဘက်မှ ချီတက်လာသော အင်အား ၁၅၀ ခန့်ရှိ တပ်မ ၈၈ အောက် ခမရ (၈၃၊ ၁၀၃၊ ၁၀၅) ပူးပေါင်း စစ်ကြောင်း နှင့် မွန်းလွဲ ၁ နာရီကျော်မှ ၃ နာရီထိ ပြင်းပြင်းထန်ထန် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောသည်။ (KachinNews)</p> <p>မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ဖွံ့ဖြိုးရေးအထောက်အပံ့အဖြစ် ဂျပန်ယန်းငွေ ၁၁၇ ဘီလျံ (အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁ ဒသမ ၃ ဘီလျံ) ကို ပေးအပ်ရန် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် မနီလာတွင် နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်နေ့က တွေ့ဆုံစဉ် ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ်က ကတိပြုလိုက်သည်ဟု ရိုက်တာသတင်းဌာနက ရေးသားထားခဲ့သည်။ (Frontier) (Mizzima)</p>	<p>KIA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ကချင်</p> <p>ဖိလစ်ပိုင်</p>
<p>၁၅.၁၁.၂၀၁၇</p>	<p>အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် အမေရိကန် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး Hon. Rex Tillerson အား နိုဝင်ဘာလ ၁၅ရက်နေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဌာန၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် နှစ်နိုင်ငံ ပူးတွဲသတင်းစာ ရှင်းလင်းပွဲကို ကျင်းပခဲ့ပြီးနောက် မေးခွန်းများအားပြန်လည် ဖြေကြားခဲ့သည်။ (StatCounsellor) (Frontier) (7day) (RFA)</p> <p>အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် အမေရိကန် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး Hon. Rex Tillerson တို့မှာ သတင်းထောက်များအား ပြန်လည် ဖြေဆိုထားသော လင့်ခ် (7day)</p> <p>တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် မင်းအောင်လှိုင်သည် အမေရိကန်နိုင်ငံ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး Hon. Rex Tillerson နှင့် နိုဝင်ဘာလ ၁၅ရက်နေ့ နေ့လယ်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဇေယျာသီရိဗိမာန် ဧည့်ခန်းမဆောင်တွင် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံစဉ် ရခိုင်ပြည်နယ် အရေး ကိစ္စများအား ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (Military) (SGMAH) (SGMAH) (SGMAH Live) (Kumudra) (Mizzima) (Military) (RFA)</p> <p>နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ (DPN)သည် ငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင် (PC)နှင့် နဝမအကြိမ်မြောက် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲ ထပ်မံပြုလုပ်ရန် DPN အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ခူဦးရယ် ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်များသည် နိုဝင်ဘာလ ၁၅ရက်နေ့ ရန်ကုန်မြို့ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) ရုံးသို့ ထွက်ခွာသွားပါသည်။ သို့ရာတွင် နှစ်ဖက်ခေါင်းဆောင်များ ပြန်လည်ချမှတ်ပေးသည့် မူဝါဒပြေလည်မှု ရရှိရန် အခက်အခဲဖြစ်နေသေးသဖြင့် ဆွေးနွေးပွဲကို ရွှေ့ဆိုင်းခဲ့သည်။ (MonNews) (Mizzima) (UNFC) (7day)</p> <p>ရက္ခိုင့်တပ်မတော်နှင့် မြန်မာ့တပ်မတော်တို့၏ တိုက်ပွဲများကြောင့် ပလက်ဝမြို့နယ် ကျေးရွာများမှ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်လာရသည့် စစ်ဘေးရှောင်များထံသို့ ပြည်နယ်အစိုးရ၊ လူ/ကယ်/ပြန် ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဝေဠုကျော် ဖောင်ဒေးရှင်းတို့ သွားရောက်ပြီး စစ်ဘေးရှောင်များအတွက် အစိုးရအဖွဲ့အစီအစဉ်ဖြင့် လူ/ကယ်/ပြန်က ဆန်အိတ် ၁၀၄ အိတ်နှင့် အခြား အလှူရှင်များက ၇၆ အိတ်နှင့် တပ်မတော်က ၁၀ အိတ် စုစုပေါင်း ၂၃၀ ကျော်ကို နိုဝင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့က လှူဒါန်းခဲ့သည်။ (TheVoice)</p> <p>PPST အစည်းအဝေးကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၁၄ ရက်နေ့မှ ၁၅ ရက်နေ့အထိ ထိုင်းနိုင်ငံ၊ ချင်းမိုင်မြို့၌ နှစ်ရက်တာ ကျင်းပခဲ့ပြီး အစည်းအဝေးတွင် တတိယအကြိမ် ကျင်းပမည့် ၂၁ ရာစုပင်လုံ ညီလာခံ အစည်းအဝေးကို လာမည့်နှစ် ဖေဖော်ဝါရီတွင် ကျင်းပရန် အစီရင်ခံစာ လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် တော်လှန်ရေး အဖွဲ့အစည်း ၈ ဖွဲ့ က အစိုးရအား အဆိုပြုသွားရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြသည်။ (NMG) (Taifreedom) (DVB) (Mizzima)</p> <p>နိုဝင်ဘာလ လဆန်းပိုင်းကစတင်ပြီး ချင်းပြည်နယ် ပလက်ဝမြို့နယ်အတွင်း ရက္ခိုင့်တပ်မတော်နှင့် မြန်မာ့တပ်မတော်အကြား ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် တိုက်ပွဲများကြောင့် အရပ်သားများသေဆုံးမှုရှိသကဲ့သို့ ဒေသခံပြည်သူ ၃၀၀ ကျော် နေရပ်စွန့်ခွာစစ်ဘေး ရှောင်တိမ်းနေရ သည့်ကိစ္စနှင့် ပတ်သက်ပြီး နိုဝင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့က ကြေညာချက် တစ်စောင်ထုတ်ပြန်ပြီး CNF ကပြောဆိုလိုက်ခြင်း ဖြစ်သည်။</p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>UNFC-PC</p> <p>AA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>PPST</p> <p>IDP</p>	<p>နေပြည်တော်</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>ချင်း</p> <p>ချင်းမိုင်</p> <p>ချင်း</p>

	<p>ကြေညာချက်တွင် ချင်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ ပြည်သူများ လုံခြုံရေးနှင့် အရပ်သားများကို အကာအကွယ်ပေးရေးအတွက် လုပ်ဆောင်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ပါရှိသည်။ (KhoNumthung)</p> <p>နိုဝင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း Hu Hpyet (ဟူးဖြတ်) ကျေးရွာ၊ Kawng Mu (ကောင်းမိုး) နှင့် Bang Nan (ဘန်နန်း) ရွာဟောင်းဘက်ကို တက်လာသော မြန်မာတပ်မတော်နှင့် ကချင်လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (KIA) တို့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီကျော်မှ ၄ နာရီခန့်အထိ တိုက်ပွဲ ပြင်းပြင်းထန်ထန် ဖြစ်ပွားခဲ့သည်ဟု ဒေသခံများ မှပြောဆိုခဲ့ သည်။ (KachinNews) (NMG)</p> <p>ကျောက်မဲမြို့နယ် ကျေးရွာတစ်ရွာရှိ အခြေခံ ပညာအလယ်တန်းကျောင်းခွဲမှ အသက် (၄၀) အရွယ် ကျောင်းအုပ်ဆရာမကို အမွေပြုကျင့်ခဲ့သည့် တအာင်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA ၏ တပ်ဖွဲ့ဝင်နှစ်ဦးအား အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ်ခန့်ခွဲနှစ်စီ ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း (TNLA) အတွင်းရေးမှူး တာဘုန်းကျော်က အောက်တိုဘာ လ ၁၅ ရက်နေ့တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ (7day) (RFA)</p> <p>ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များအတွက် အဖွဲ့ဝင်များ၏ သဘောထားကို ရယူရန် မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ် ခုနစ်ဖွဲ့ဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည့် ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရေးကော်မတီ (FPNCC) ၏ အရေးပေါ် အစည်းအဝေးကို အမြန်ဆုံး ကျင်းပရန် စီစဉ်နေသည်ဟု တာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားခဲ့သည်။ (mmtime)</p>	<p>KIA-TMT</p> <p>ရှမ်း</p> <p>HR-Violation</p> <p>ရှမ်း</p> <p>FPNCC</p> <p>o</p>	
<p>၁၆.၁၁.၂၀၁၇</p>	<p>UNFC က ဖွဲ့စည်းထားသော နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရေး အဖွဲ့ (DPN) နှင့် အစိုးရ၏ ငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင် (PC) တို့ ကြား ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေလီလမ်းရှိ အမျိုးသား ပြန်လည် သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဗဟိုဌာန (NRPC) ရုံးတွင် နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက်နေ့ တရားဝင် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြရန် ပြင်ဆင်ထားမှုသည် နှစ်ဖက်ခေါင်းဆောင်များ ပြန်လည်ချမှတ်ပေးသည့် မူဝါဒပြေလည်မှု ရရှိရန် အခက်အခဲဖြစ်နေသေးသဖြင့် ဆွေးနွေးပွဲကို ရွှေ့ဆိုင်းခဲ့ရသည်။ (irrawaddy) (RFA) (TheLadies)</p> <p>တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုင်းချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ သံအမတ်ကြီး အဖြစ် ခန့်အပ်ခံရသော H.E. Mr. Kristian Schmidt အား ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာ ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။ ထိုသို့တွေ့ဆုံရာတွင် EU နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဆက်ဆံရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းပေါ်တွင် နိုင်ငံခြားမာမာ လျှောက်လှမ်းနိုင်ရန် အတွက် ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများ၊ ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိအောင် တပ်မတော်မှ ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ဖြစ်ပွားလျက် ရှိသည့်အခြေအနေများ နှင့်ပတ်သက်ပြီး အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးကြသည်။ အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယ ဝိုင်းချုပ်ကြီး စိုးထွန်းနှင့် တပ်မတော် အရာရှိကြီး များ တက်ရောက်ကြပြီး ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ရုံးမှ သံအမတ်ကြီး နှင့်အတူ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ (Military) (SGMAH) (SGMAH Video)</p> <p>တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ JMC-5 (တနင်္သာရီ) အဖွဲ့ဝင်များသည် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ မေတ္တာမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဖောင်းတောကြီးကျေးရွာသို့ နိုဝင်ဘာလ ၁၆ ရက်တွင် သွားရောက်၍ ဒေသခံ ပြည်သူလူထုနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ပါသည်။ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ၏ (၁၄) ကြိမ်မြောက် လူထုတွေ့ဆုံပွဲသို့ မေတ္တာမြို့နယ်၊ ဖောင်းတောကြီးကျေးရွာနှင့် အနီးပတ်ဝန်းကျင် ကျေးရွာများမှ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ရပ်မိရပ်ဖများနှင့် ပြည်သူလူထု (၁၅၀) ကျော် ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့ပါသည်။ (JMC)</p> <p>သျှမ်းပြည်တိုင်းရင်းသား အဖွဲ့အစည်းအစည်းများ၊ အလွှာအသီးသီးမှ လူထု၊ အသင်းအဖွဲ့များ ပါဝင်သည့် သျှမ်းပြည်ကွန်ဂရက်ကို လာမည့် ဒီဇင်ဘာ - ဇန်နဝါရီလအတွင်း ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး နေရာမှာမူ သျှမ်းပြည်တပ်မတော် ဌာနချုပ် လွယ်တိုင်းလျှောက်တွင် လျာထားကြောင်း သျှမ်းပြည်တပ်မတော် RCSS/SSA ခေါင်းဆောင် ဝိုင်းချုပ်ကြီး ယွက်စစ်က ပြောခဲ့သည်။ (PangLong)</p> <p>နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ထံ ဂျပန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး တာ ရိုကိုနိုက နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက်ညနေ ၄ နာရီက ဖုန်းဖြင့်ဆက်သွယ်ခဲ့ကြောင်း ဂျပန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ကြေညာချက်တစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြထားသည်။ (7day)</p> <p>ချင်းပြည်နယ် ပလက်ဝမြို့နယ်တွင် ရက်စွဲစဉ်တပ်မတော်နှင့် မြန်မာတပ်မတော်တို့ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားလျက်ရှိရာ ဒေသခံအများအပြား ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေရပြီး အစားအသောက် အဝတ်အထည် နှင့် ဆေးဝါးများ လိုအပ်နေ ကြောင်းပလက်ဝမြို့နယ် ဒေသခံ လူမှုရေး အသင်းအဖွဲ့ဝင် တဦးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ (mmtime)</p> <p>တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဝမ်ယီသည် နေပြည်တော်၌ ကျင်းပမည့် (၁၃) ကြိမ်မြောက်အာရှ-ဥရောပနိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေး ASEAN မတက်ရောက်မီ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နှင့် မြန်မာသို့ လည်ပတ်မည်ဖြစ်ကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ကြေညာခဲ့သည်။ နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက် ဆင်ဟွာသတင်းအရ တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြောခွင့်ရပုဂ္ဂိုလ် ဂန်ရှောင်က နေ့စဉ်</p>	<p>UNFC-PC</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>JMC-S</p> <p>တနင်္သာရီ</p> <p>RCSS</p> <p>ရှမ်း</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>IDP</p> <p>ချင်း</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	

မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများအဖွဲ့ [Burma Monitor]
ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ် ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း၊ အတွဲ(၂)၊ နိုဝင်ဘာ၊ ၂၀၁၇

	<p>သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ၌ ယင်းကြေညာချက်ကို ထုတ်ပြန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ASEM မတက်ရောက်မီ နိုဝင်ဘာလ ၁၈ ရက် နှင့် ၁၉ ရက်နေ့တွင် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံသို့ လည်ပတ်မည်ဖြစ်သည်။ (mmtime)</p> <p>ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီး Francis က သူ့ရဲ့မြန်မာနိုင်ငံခရီးစဉ်အတွင်း "ပြန်လည်သင့်မြတ်ခြင်း၊ ခွင့်လွှတ်ခြင်းနဲ့ ငြိမ်းချမ်း ခြင်း" တို့ကို ဆောင်ကျဉ်းပူလာလိုပါသည်ဟု နိုဝင်ဘာလ ၆ ရက်နေ့က ပြောကြားခဲ့သည်။ (VOA)</p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>မြန်မာ</p>
<p>၀၇.၁၀.၂၀၁၇</p>	<p>မြန်မာအစိုးရငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်နှင့် UNFC ၏ နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးရေး ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့ DPN တို့ ကြိုတင် သတ်မှတ်ထားသည့် ရန်ကုန်မြို့၌ နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက်နေ့တွင် နဝမအကြိမ်တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမည့်အစီအစဉ် ပျက်ပြယ်သွားခဲ့သည်။ ထို့နောက် UNFC ၏ နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ DPNသည် နိုဝင်ဘာလ ၁၇ ရက်နေ့တွင် ချင်းမိုင်သို့ ပြန်သွားခဲ့သည်။ အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲ မည်သည့်အကြောင်းကြောင့်မကျင်းပဖြစ်သည်ကိုလည်းကောင်း၊ မည်သည့်နေ့ရက်တွင် ရက်ရွှေ့ကျင်းပမည်ကိုလည်း နှစ်ဖက်ကိုယ်စားလှယ်များ အတည်ပြုပြောကြားခြင်း မရှိသေးပေ။ (MonNews)</p> <p>သျှမ်းပြည်မြောက်ပိုင်း ပန်ဆန်းမြို့၌ ကျင်းပမည့် သျှမ်းနှစ်သစ်ကူးပွဲတော်အား ဗုဒ္ဓဘာသာ အလံသာ ထုခွင့်ပေးပြီး ဆိုင်းဘုတ်တွင်သော် လည်းကောင်း၊ တိုင်ဖြင့်သော်လည်းကောင်း ထုထားသည့် သျှမ်းပြည်နယ်အလံအား ဖြုတ်ချရန် ဝ အာဏာပိုင်များက ပွဲဖြစ်မြောက်ရေး ကော်မတီအား ညွှန်ကြား ထားခဲ့သည်။ နိုဝင်ဘာ ၁၉ ရက်နေ့တွင် ကျရောက်မည့် ၂၁၂ ကြိမ်မြောက် သျှမ်းရိုးရာ နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်အား သျှမ်းပြည် အနယ်နယ် အရပ်ရပ် နှစ်သစ်ကြိုဆိုပွဲကျင်းပသကဲ့သို့ ပန်ဆန်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ သျှမ်းလူမျိုးများကလည်း ကောင်းမွန်ပုံစံ ကျင်းပကြောင်း၊ သို့သော် သျှမ်းပြည်နယ်အလံအား လွှင့်ထူခြင်း မပြုရန် ဝ အာဏာပိုင်များက တားမြစ်ထားကြောင်း ပွဲဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီဝင်တဦးက ပြောခဲ့သည်။ (PangLong)</p> <p>ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း တာမိုးညိုမြို့ အနီး မြောက်မှာတွင် တည်ရှိသော Manje ကျေးရွာအနီးမှာ မြန်မာ့ တပ်မတော်နှင့် KIA ကြား နိုဝင်ဘာလ ၁၇ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်း ၇နာရီခွဲ အချိန်ခန့်မှ စ၍ တိုက်ပွဲများ ပြင်းထန်စွာ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ (KachinNews)</p> <p>နိုဝင်ဘာလ ၁၇ ရက်နေ့ နေ့လည် ၁၁ နာရီခန့်တွင် ကချင်ပြည်နယ် တနိုင်းမြို့နယ်၊ ကောင်ရာကျေးရွာမှ အင်ဂါးဂါးကျေးရွာဘက်သို့ သွားသည့် မိုင်စပ်ပိုင်နှင့် အင်ဂါးဂါးကြားတွင် မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် ကချင်လွတ်လပ်ရေး တပ်မတော် KIA တို့ တိုက်ပွဲများ ပြန်လည် ဖြစ်ပွားလာသည့်အတွက် တနိုင်း ဒေသခံ ပြည်သူများအား လယ်တောထဲမသွားရန် ရပ်ကွက်မှူးများ၊ ဆယ်အိမ်မှူးများက လိုက်လံ ကြေညာထားသည်ဟု ဒေသခံတစ်ဦးက ပြောသည်။ (NMG)</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက် ညပိုင်းတွင် SSA(ဝမ်ဟိုင်း)အဖွဲ့မှ အင်အားငါးဦးခန့်သည် ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း)၊ မိုင်းရှူးမြို့နယ်၊ ဟိုနမ့်ကျေးရွာ နေ ဦးရွှေသိန်း (ဘ) ဦးဘိုးလှအား ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်ခြင်း ၍ ၎င်းတို့အဖွဲ့ တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင် ရမည်ဟု ပြောကြားခဲ့သဖြင့် ငြင်းဆန်ခဲ့ကြောင်း၊ ထိုသို့ငြင်းဆန်မှုကြောင့် SSA (ဝမ်ဟိုင်း)အဖွဲ့က ၎င်းအား ဖမ်းဆီးချုပ်နှောင် ရိုက်နှက်ခဲ့သဖြင့် ထွက်ပြေး တိမ်းရှောင်ခဲ့သည်။ နိုဝင်ဘာလ ၁၉ရက်နေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နယ်မြေခံစစ်ကြောင်းထံ သတင်းပေးပို့ခဲ့ပြီး ခိုလှမ်းမြို့ရှိ တပ်မတော်ဆေးရုံသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (TheLadies)</p> <p>ချင်းပြည်နယ် ပလက်ဝမြို့မှာ ဖြစ်ပွားနေသည့် မြန်မာတပ်မတော်နှင့် AA အဖွဲ့တို့၏ တိုက်ပွဲများကြောင့် ထွက်ပြေး တိမ်းရှောင်နေရသော စစ်ပြေးဒုက္ခသည်များအား ပြည်နယ်အစိုးရနဲ့ အရပ်ဘက်အဖွဲ့တွေ ပေါင်းပြီး စားနပ်ရိက္ခာများကို ရေကြောင်းမှ စက်လှေ ၅ စီးဖြင့် အရင်ဆုံးပို့ဆောင်ပေးနေခဲ့ကြောင်း ပလက်ဝ လူမှုကူညီရေး ပရဟိတအဖွဲ့ဝင် တဦးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ (RFA)</p> <p>မြန်မာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပလျက်ရှိတဲ့ ၁၃ ကြိမ်မြောက် ASEM အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ အစည်းအဝေးနှင့် ဆက်စပ်အစည်းအဝေးများကို နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက်က နေပြည်တော်ရှိ MICC-1 မှာ စတင် ကျင်းပခဲ့ပြီး ASEM မိတ်ဖက်နိုင်ငံများမှ ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ အေဆမ်မိတ်ဖက်နိုင်ငံများရဲ့ ဒေသအလိုက် အစည်းအဝေးများဖြစ်တဲ့ ASEAN, NES, European Sub-group အစည်းအဝေးများကို နံနက်ပိုင်း၊ အေဆမ်အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများဖြင့် ASEM Pathfinder Group on Connectivity အစည်းအဝေးကို နေ့လည်ပိုင်းမှာ အသီးသီး ကျင်းပခဲ့သည်။ (Mizzima)</p> <p>ရှမ်းပြည်နယ် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ JMC-S (ရှမ်း) ၏ (၁၁) ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးကို ရှမ်းပြည်နယ်၊ ခိုလှမ်းမြို့တွင် နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက်နေ့က ကျင်းပခဲ့ပါသည်။ (JMC)</p> <p>နိုဝင်ဘာလ ၁၇ ရက်နေ့မှ စတင်၍ ၂၀ရက်နေ့အထိ မူဘောင် (Frame work)၊ လုပ်ငန်းလမ်းစဉ် (ToR)၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း (SoP) များနှင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးမှုဆိုင်ရာ မူဘောင်အား Structure , Decision Making Concept, Composition, National Dialogue တို့နှင့်</p>	<p>UNFC-PC</p> <p>ရှမ်းနှစ်ကူး ပွဲတော်</p> <p>KIA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>KIA-TMT</p> <p>HR-Violation</p> <p>IDP</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>JMC-S</p> <p>UPDJC</p>	<p>ရန်ကုန်</p> <p>၀</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ကချင်</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ချင်း</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>ရှမ်း</p> <p>နေပြည်တော်</p>

	<p>စစ်လျဉ်း၍ အစိုးရအစုအဖွဲ့၊ တိုင်းရင်းသား လက်နက် ကိုင်များ အစုအဖွဲ့နှင့် နိုင်ငံရေး ပါတီအစုအဖွဲ့ တို့မှ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (MOI) (VOA) (KNUHQ)</p> <p>ကရင်ပြည်နယ် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ JMC-S (ကရင်) ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ဘားအံမြို့နယ်၊ နို့အောလာ ကျေးရွာသို့ နိုဝင်ဘာလ ၁၇ ရက်နေ့က သွားရောက်၍ တွေ့ဆုံခဲ့ပါသည်။ နို့အောလာရွာ လူထုတွေ့ဆုံပွဲသို့ ယင်းကျေးရွာနှင့် အနီးပတ်ဝန်းကျင် ကျေးရွာများမှ ဒေသခံ ပြည်သူ (၃၀၀) ခန့် ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့ပါသည်။ (Military) (JMC) (JMC)</p> <p>ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ (JMC) အဖွဲ့ဝင်အချို့သည် ငြိမ်းချမ်းရေး ဖြစ်စဉ်တွင် ကိုယ်တိုင်ပါဝင်ဆောင်ရွက်သူများ၏ ဆဌမအကြိမ် နှစ်ပတ်လည် သုတေသန ညီလာခံ တက်ရောက်ရန် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံသို့ နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက်မှ ၁၉ ရက်အထိ သွားရောက်လျက် ရှိပါသည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်တွင် ကိုယ်တိုင်ပါဝင်ဆောင်ရွက်သူများ၏ ဆဌမအကြိမ် နှစ်ပတ်လည် သုတေသန ညီလာခံကို ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ၊ စီရမ်ရီမြို့တွင် ကမ္ဘောဒီးယား အခြေစိုက် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပဋိပက္ခ လေ့လာရေး ဗဟိုဌာနက စီစဉ်ကျင်းပခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ JMC ကိုယ်စားလှယ်များ၏ ခရီးစဉ်သို့ ပြည်ထောင်စုအဆင့်နှင့် ပြည်နယ်အဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီဝင်များ၊ နည်းပညာအထောက်အကူပြုရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ လိုက်ပါသွားပါသည်။ (JMC)</p>	<p>JMC-S</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ကရင်</p> <p>ကမ္ဘောဒီးယား</p>
<p>၁၈.၁၁.၂၀၁၇</p>	<p>နိုဝင်ဘာလ ၁၈ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည် ဘူးသီးတောင်မြို့ နဟန်း ရွာအနီး၌ မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် ရက္ခိုင့်တပ်မတော် AA တို့ ညနေ ၄ နာရီ မိနစ် ၂၀ မှ ပည ၈ နာရီကျော်ခန့် အထိ လေးနာရီခနီးပါးကြာမြင့်သော တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ရက္ခိုင့်တပ်မတော်မှ တဦး ကျဆုံးပြီး၊ မြန်မာ့တပ်မတော်မှ ၇ ဦး ကျဆုံးခဲ့ပြီး ဒဏ်ရာ ရရှိသူများလည်း များပြားခဲ့သည်။ (NAB) (Mizzima) (RFA) (TheArakanArmy)</p> <p>ကရင်နိုင်ငံရေးပါတီအားလုံး ပေါင်းစည်းမှုမပြုတော့ဘဲ ပြည်နယ်အခြေစိုက် လေးပါတီသာ ပူးပေါင်းမည် ဖြစ်သည်။ ကရင်နိုင်ငံရေးပါတီ မြောက်ပိုင်းရှိသည့်အနက် လေးပါတီသည် ကရင်ပြည်နယ်တွင် အဓိကအခြေစိုက်လှုပ်ရှားကာ ကျန်နိုင်ငံပါတီသည် ရန်ကုန်မြို့တွင် အခြေစိုက်၍ ရန်ကုန်၊ ဧရာဝတီ၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် လှုပ်ရှားလျက်ရှိသည်။ ကရင်နိုင်ငံရေးပါတီများ ကွဲပြားနေသောကြောင့် တစ်ပါတီတည်းအဖြစ် ပေါင်းစည်းရန် ခုနစ်ကြိမ်တိုင် ညှိနှိုင်းခဲ့သော်လည်း ပေါင်းစည်းရန် မပြေလည်သောကြောင့် ပြည်နယ်အခြေစိုက် လေးပါတီသာ ပူးပေါင်းရန်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ပူးပေါင်းမည့်ပါတီများမှာ ပါတီပေါင်းစည်းရေးအတွက် ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့ တင်ပြထားသော်လည်း ကော်မရှင်မှ တစ်စုံတစ်ရာအကြောင်း ပြန်ကြားလာခြင်းမရှိသေးသဖြင့် စောင့်ဆိုင်းနေကြောင်း ပါတီပူးပေါင်းရေးတွင်ပါဝင်သည့် ပါတီတာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။ ပါတီပေါင်းစည်းမည့် ကရင်နိုင်ငံရေးပါတီများမှာ ဖလှုံ-စပေါ်ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ၊ ကရင်ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ၊ ကရင်ပြည်နယ် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ၊ စည်းလုံးညီညွတ်သော ကရင်အမျိုးသားဒီမိုကရက်တစ်ပါတီတို့ဖြစ်သည်။ (Eleven)</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၁၈ ရက်က ရန် ကုန်မြို့ ရွှေလီလမ်း၌ ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည့် အပစ်ရပ်တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ ရုံးဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် PPST ခေါင်းဆောင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးစောမူတူးစေးဖိုး၊ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်ဆွေ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်မှ အကြံပေး အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဦးအောင်ကြည်၊ အလှူရှင်များကိုယ်စား အီးယူ-မြန်မာ ဖွံ့ဖြိုးမှုဆိုင်ရာ၊ ပူးပေါင်းဆိုင်ရာ အကြံအကူ Mr.Johann Hesse နှင့် PPST အဖွဲ့ဝင် ပအိုဝ်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးအဖွဲ့ချုပ် ဦးဆောင်နာ ယက ဗိုလ်မှူးကြီးခွန်ဥက္ကဋ္ဌတို့မှ အမှာစကားအသီးသီး ပြောကြားခဲ့ကြသည်။ တစ်နိုင်လုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ် (NCA) ကို လက်မှတ်ထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ရုံးကို ရန်ကုန်တွင် ပထမဆုံး စတင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။ (MonNews) (TheVoice) (7day) (PangLong) (7day)</p> <p>(၂၀၁၂)နှစ်မြောက် ရှမ်းနှစ်သစ်ကူးပွဲတော်သို့ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစု ကြည်က နိုဝင်ဘာ ၁၈ ရက်စွဲဖြင့် သပက်လွှာပေးပို့ရာ တွင် ပဋိပက္ခများ အပြီးတိုင်ချုပ်ငြိမ်းရေးနှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းသည့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုကို ကောင်းမွန်အဖြစ် ပေးအပ်ခဲ့နိုင်ရန် ပင်လုံစိတ်ဓာတ်ကိုအရင်းခံ၍ အတူလက်တွဲ လျှောက် လှမ်းသွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း တိုက်တွန်းပြောကြားခဲ့သည်။ (7day)</p> <p>မြန်မာ-အိန္ဒိယနှစ်နိုင်ငံအကြား စစ်ရေးလေးကျင့်မှု (IMBAX - 2017) ကို ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် နိုဝင်ဘာလ ၂၀ ရက်မှ ၂၅ ရက်အထိ အိန္ဒိယနိုင်ငံ မီဂါလာယာပြည်နယ် အမ်ရှိုင်းဒေသတွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း The Economic Times ၏ အင်တာနက် စာမျက်နှာတွင် နိုဝင်ဘာလ ၁၈ ရက်က ဖော်ပြခဲ့သည်။ (TheVoice) (7day) (mmstd) (Mizzima)</p> <p>ထားဝယ်အမျိုးသားညီလာခံသို့ ပြောက်ကျားယူနီဖောင်းဝတ်ကာ တက်ရောက်ခဲ့သည့် ထားဝယ်အမျိုးသား တပ်မတော်ဆိုသော အဖွဲ့အား ယင်းသို့ ထပ်မံပြုလုပ်ပါက အရေးယူမည်ဟု တနင်္သာရီတိုင်းဒေသ ကြီးရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးကြီးနေမျိုးက ပြောခဲ့သည်။ (7day) (TheVoice)</p>	<p>AA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>တိုင်းရင်းသား ပါတီများ</p> <p>NCA-EAOs Office</p> <p>ရှမ်းနှစ်သစ်ကူး ပွဲတော်</p> <p>စစ်ရေးပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှု</p> <p>ထားဝယ် အမျိုးသား ညီလာခံ</p>	<p>ရခိုင်</p> <p>ကရင်</p> <p>ရန်ကုန်</p> <p>၀</p> <p>အိန္ဒိယ</p> <p>တနင်္သာရီ</p>

<p>၁၉.၁၁.၂၀၁၇</p>	<p>ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်တွင် မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့်ရက်စွဲစဉ်တပ်မတော်တို့ နိုဝင်ဘာ(၁၉)ရက်၊ နံနက် (၈) နာရီခန့်မှစတင်၍ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး မနက် (၁၀) နာရီ (၅၀)မိနစ်မှ (၁၁)နာရီ (၂၀)မိနစ်အထိနာရီဝက်ခန့် တိုက်ပွဲများဆက်လက်ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ (Arakan Army) (RFA)(NAB)</p> <p>၂၀၁၇ ခု နိုဝင်ဘာ ၁၉ ရက်နေ့ ညနေပိုင်းတွင် သျှမ်းပြည်တောင်ပိုင်း လွိုင်လင်ခရိုင် ကွန်ဟိန်းမြို့နယ် တောင်ကြီး - ကျိုင်းတုံကားလမ်း တောင်ဘက်ခြမ်း၌ မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် သျှမ်းပြည် တပ်မတော် RCSS/SSA တို့ တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။(သျှမ်းသံတော်ဆင့်)</p> <p>၂၀၁၇ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၁၉ ရက်နေ့တွင် မြန်မာ့တပ်မတော်မှ သျှမ်းပြည်တောင်ပိုင်း ကွန်ဟိန်းမြို့နယ် ကျိန်းလုံးကျေးရွာအုပ်စုအတွင်း RCSS ဆက်ဆံရေးရုံးထံ ဆက်သွယ်အကြောင်းကြားခြင်း မရှိဘဲ ဝင်ရောက်ကာ ည ၇:၃၀ အချိန်တွင် ကျိန်းလုံးကျေးရွာအုပ်စုအနီး တောအုပ်အတွင်း သေနတ်များ ပစ်ဖောက်ပြီး တိုက်ပွဲတု ဖန်ဆင်းခဲ့သည်ဟု သျှမ်းပြည် တပ်မတော် (RCSS/SSA)ပိုင် Tai Freedom သတင်းဌာနမှ ဖော်ပြခဲ့သည်။ (Tai Freedom)</p> <p>မွန်ပြည်နယ် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ JMC-S (မွန်) အဖွဲ့ဝင်များသည် မွန်ပြည်နယ်၊ ကျိုက်ထိုမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဇီးပြောင်း(၃) ကျေးရွာသို့ သွားရောက်၍ ဒေသခံ ပြည်သူလူထုများနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ JMC-S (မွန်) နှင့် ကျိုက်ထိုမြို့နယ်အတွင်းရှိ ပြည်သူလူထုများ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ဇီးပြောင်း(၃) ကျေးရွာနှင့် အနီးပတ်ဝန်းကျင် ကျေးရွာများမှ ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ရပ်မိရပ်ဖများ အပါအဝင် စုစုပေါင်း လူဦးရေ (၂၅၀) ခန့် တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (JMC)</p> <p>နိုဝင်ဘာလ ၁၉ရက်နေ့တွင် နေပြည်တော်ရှိ(NRPC)၌ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်အတွက် အထောက်အကူဖြစ်မည့် အလုပ်အဖွဲ့၏ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကိုကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးအပြီးတွင်ချင်းအမျိုးသားတပ်ဦး(CNF)ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာဆလောင်း လျန်မွန်းဆာခေါင်းမှ ငြိမ်းချမ်းရေးမူဘောင်ကိုစနစ်တကျအတည်မပြုနိုင်သည့်အတွက် မေလတွင် ကျင်းပသော ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံ၌ နားလည်မှုများနှင့် ရှုပ်ထွေးမှုများရှိရာ (NCA) တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးရသေးသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများကို မစောင့်တော့ဘဲ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှု မူဘောင်ကိုရေးဆွဲအတည်ပြုနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဟုပြောခဲ့သည်။ (mmtime)</p> <p>ရန်ကုန်မြို့ ကမာရွတ်မြို့နယ် ရွှေလီလမ်းအမှတ်(၆)တွင် နိုဝင်ဘာလ ၁၉ရက်၊ ညနေ ၄ နာရီတွင် (NCA)လက်မှတ် ရေးထိုးထားသော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများ NCA-S EAO ရုံးဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ကျင်းပသည်။ (MOI)</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၁၉ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ ဧည့်ခန်းမ၌ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် တရုတ်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ ဝမ်ယီတို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးဦးကျော်တင်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမြင့်သူနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ အစည်းအဝေး အပြီးတွင် နှစ်နိုင်ငံပူးတွဲသတင်းစာ ရှင်းလင်းပွဲတစ်ရပ်ကို ကျင်းပခဲ့ပြီး၊ သတင်းစာ ရှင်းလင်းပွဲတွင် တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးမှ ကုလသမဂ္ဂ အပါအဝင် နိုင်ငံတကာ၏ ဖိအားပေးမှုများစွာ ရင်ဆိုင်နေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံ ကို တရုတ်နိုင်ငံ မှ ဆက်လက်ထောက်ခံသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။(Eleven) (7Day) (RFA) (RFA) (The Ladies) (Irrawaddy)</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၁၉ ရက်တွင် ရှမ်းနှစ်သစ်ကူးပွဲတော်သို့ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်မှ သဝက်လွှာပေးပို့ရာ၌ ပြည်ထောင်စုကြီး၏ ပဋိပက္ခများ အပြီးတိုင်ချုပ်ငြိမ်း၍ ပတ်ဝန်းကျင်ကောင်းတစ်ခု ဖန်တီးထားရန်တို့ တိုက်တွန်းပြောကြားခဲ့သည်။ (mmtime)</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၁၉ ရက်တွင် သမ္မတအိမ်တော်၌ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်သည် တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးတို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတမှ တရုတ်နိုင်ငံမှနိုင်ငံတကာများနာစာတွင် မြန်မာနိုင်ငံအား ဘက်စုံကဏ္ဍစုံတွင် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့မှုများ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့်တင်ရေးနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းလုံခြုံတည်ငြိမ် အေးချမ်းရေး လုပ်ငန်းများတိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နေမှုတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ထို့အပြင် ကုန်လမ်းရေးလမ်း ခေတ်သစ် စီးပွားရေး ပိုးလမ်းမကြီးစီမံကိန်းမှာ မြန်မာနိုင်ငံမှ လက်တွဲပါဝင်ဖို့ အဆင်သင့်ရှိကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော် သမ္မတနှင့်အတူ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူဇော်အောင်ကို၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်၊ ဦးမင်းသူနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး ဧည့်သည်တော် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဦးဆောင်သောအဖွဲ့နှင့်အတူ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာတရုတ်သံအမတ်ကြီးမစ္စတာ ဟန်လျန်လည်း တက်ရောက်သည်။ (RFA) (7Day)(PresidentOffice)</p>	<p>AA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>ရခိုင်</p> <p>RCSS-TMT</p> <p>ရှမ်း</p> <p>စစ်ရေးတင်းမာမှု</p> <p>ရှမ်း</p> <p>JMC-S</p> <p>မွန်</p> <p>UPDJC</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>NCA-S EAO</p> <p>ရန်ကုန်</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>သဝက်လွှာ</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နေပြည်တော်</p>
-------------------	---	---

မြန်မာ့အရေးခေတ်လော့ဘာသုများအဖွဲ့ [Burma Monitor]
ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ် ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း၊ အတွဲ(၂)၊ နိုဝင်ဘာ၊ ၂၀၁၇

	<p>နိုဝင်ဘာ ၁၉ ရက်နေ့ ညနေပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဇေယျာသီရိဗိမာန် ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ နိုင်ငံခြား ရေးဝန်ကြီး မစ္စတာဝမ်ယီတို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံစဉ် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည့် အခြေအနေများအား နိုင်ငံတကာမှ သိရှိအောင် ဆောင်ရွက်သင့်သည့် အခြေအနေများ၊ မြန်မာနိုင်ငံတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် တရုတ်နိုင်ငံမှ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးမည့် အခြေအနေများ၊ နှစ်နိုင်ငံတပ်မတော် နှစ်ရပ်အကြား ချစ်ကြည်ခိုင်မာသည့် ဆက်ဆံရေးမှ တစ်ဆင့် နှစ်နိုင်ငံ ဆက်ဆံရေး ခိုင်မာတိုးတက်ကောင်းမွန်မှု အခြေအနေများအား အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးကြသည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိုးထွဋ်နှင့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ကြပြီး တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးနှင့်အတူ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာတရုတ်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Hong Liang နှင့်တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ (MOI) (SGMAH)(MOI) (Military)</p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>နေပြည်တော်</p>
<p>၂၀.၁၁.၂၀၁၇</p>	<p>၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ (၂၀) ရက်နေ့တွင် မြို့လိပ်ဝ (Mwe Leik Wa)/မွေလိပ်ဝ ရွာ၏ အရှေ့တောင်ဖက် (၁.၅) ကီလိုမီတာအနီး မြန်မာ့တပ်မတော်စကခ (၅) လက်အောက်ခံ၊ ကျောက်ဖြူ အခြေစိုက် ခမရ (၅၄၂)တပ်ရင်း နှင့် ရက္ခိုင့်တပ်မတော်တို့ နေ့လည် (၂) နာရီ (၅၀) မိနစ်မှ ညနေ (၅) နာရီခန့်အထိ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ည (၈) နာရီနောက်ပိုင်းမှ ညသန်းခေါင်အချိန် အထိပစ်ခတ်မှုများရှိသည်ဟု ရက္ခိုင့်တပ်မတော်မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (ArakanArmy) (NAB) (BBC) (NMG)</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက် ည ၆ နာရီခွဲခန့်တွင် ကချင်ပြည်နယ်၊ မိုးကောင်းမြို့နယ်၊ ရွာသစ်ရပ်ကွက်နေ ဦးဘီမာ ထူးအောင်သည်တို့ပူးကျေးရွာ၏ အနောက် တောင်ဘက် ၃ မိုင်ခန့်ကွာတွင် ထောင်ထားသည့် တိုက်မိုင်းတစ်လုံး ကို တိုက်မိပေါက်ကွဲပြီး မိုင်းစထိမှန်ဒဏ်ရာများ ရရှိခဲ့သည်။ ထို့အတူကင်ဆာရာရပ်ကွက်နေ ဦးနောင်နမ့်နွဲ့(ဘ) ဦးနောင်နထမ်ဒုသည် တစ်ရပ်ကွက်တည်းနေ ဦးခွန်နော်အောင်၊ ဦးလျာတို့နှင့်အတူ ဝါးခတ်ရန် လယ်တောသို့ သွားရောက်စဉ် လမုန်ကျေးရွာ၏ အရှေ့ဘက် ၃ မိုင်ခန့် အကွာသို့အရောက်၌ ထောင်ထားသည့် တိုက်မိုင်းတစ်လုံးကို တိုက်မိပေါက်ကွဲ၍ မိုင်းစထိမှန် ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့ပြီး တနိုင်းပြည်သူ ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်စဉ် လမ်း၌ သေဆုံးခဲ့သည်။ (The Ladies) (Military)</p> <p>နိုဝင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့ နံနက် ၈:၀၀ နာရီတွင် မြန်မာတပ်မတော်ဗဟိုဌာနမှူး ကိုယ်တိုင်သျှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ (USDP) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းနု၊ ကွန်ဟိန်းမြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ဒေသခံများအား ခေါ်ယူကာ တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ ဒေသအတွင်း သွားရောက်လှုပ်ရှားမှုသည် အထက်အမိန့်အရ တရားမဝင်သစ်များ ဖမ်းဆီး အရေးယူရန်ဖြစ်ပြီး သျှမ်းပြည် တပ်မတော် ဘက်မှ လာရောက်တိုက်ခိုက်ခြင်းမှာ လုံးဝမဖြစ်သင့်သောကိစ္စရပ်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်ဟု ရှမ်းပြည် တပ်မတော် RCSS ပိုင် Tai Freedom သတင်းဌာနတွင် ဖော်ပြထားသည်။ (Tai Freedom)</p> <p>အသက် ၁၄ နှစ်အရွယ် ၈ တန်းကျောင်းသား မိုင်ချိုမင်းထွေးအား နမ့်ဆန်တရားရုံးမှ မတရားအသင်းနှင့် ဆက်သွယ်မှုဖြင့် ထောင်ဒဏ် ၂ နှစ် ချမှတ်ခြင်းအပေါ် ပြန်လွှတ်ပေးရန် ဗမာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ကျောင်းသားသမဂ္ဂများ အဖွဲ့ချုပ် အပါအဝင် အဖွဲ့အစည်း ၈၈ ဖွဲ့မှ နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်စွဲဖြင့် ပူးတွဲကြေညာချက် တစ်စောင် ထုတ်ပြန် တောင်းဆိုခဲ့သည်။ (The Ladies)</p> <p>မံစီမြို့နယ်အတွင်း စစ်ဘေးဒုက္ခသည်များအား မြို့နယ်အနီးရှိ မန်ခမ်ရိုင်းကျေးရွာ၌ တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာများ ဆောက်လုပ်၍ အမေ့ပေးသော်လည်း မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် ကချင်လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော်(KIA)တို့၏ တိုက်ပွဲများကြောင့် လာရောက်နေ ထိုင်သူ နည်းပါးကြောင်း မံစီမြို့နယ်ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမင်းမင်းမှ ပြောဆိုခဲ့သည်။ တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာသို့ ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်လိုသော အိမ်ထောင်စု ၁၇ စုမှ လူဦးရေ ၈၀ ကျော်သာရှိသည်။ ထို့အတူမံစီမြို့ နယ် ခရစ်ယာန်နှစ်ခြင်း ကျောင်းအတွင်း၌ စစ်ဘေး ဒုက္ခသည် နှစ်ထောင်ခန့်ရှိပြီး အခြား မိုင်းခေါင် နှင့် မန်ပိန်းကြီး ဒေသတို့တွင်လည်း စစ်ဘေးဒုက္ခသည်များစွာရှိနေကြောင်း ဦးမင်းမင်း မှပြောသည်။ (7Day)</p> <p>နိုဝင်ဘာလ ၂၀ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေလီလမ်းရှိအမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်သော ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာပူးတွဲစောင့် ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC-U)၏ ၁၃ ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးတွင် JMC-U ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးရာပြည့်မှ NCA ၏အဓိက ရည်မှန်းချက်မှာ လက်နက်ကိုင်လမ်းစဉ်များ စွန့်လွှတ်ပြီး ရွေးကောက်ပွဲ လမ်းကြောင်းပေါ်ကို ရောက်ရှိလာရန်အတွက် နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးပြီး အဖြေရှာဆောင်ရွက်ဖို့ လိုအပ်သည်ဟု နှုတ်ခွန်းဆက်စကားတွင် ထည့်သွင်းပြောဆိုခဲ့သည်။ ထို့နောက် JMC-U ဒုဥက္ကဋ္ဌ ၁၊ KNU မှ ဗိုလ်ချုပ် စောအိုင်းဇက်ဖိုးမှလည်း JMC ၏ အဓိကတာဝန်သည် NCA ပါ အချက်အလက်များ ဖြစ်သည့် ပစ်ခတ်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့် စစ်ဖက်ဆိုင်ရာ ကျင့်ဝတ်များကို နှစ်ဖက်တပ်များမှ ချိုးဖောက်မှုရှိမရှိ စောင့်ကြည့်ရမှာဖြစ်ပြီး ချိုးဖောက်မှုရှိပါက စစ်စစ်အတည် ပြုခြင်းနှင့် ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းခြင်းများပြုလုပ်ရမည်ဟုပြောသည်။ထို့ပြင် NCAကို နယ်မြေခံ ပြည်သူလူထုမှယုံကြည်မှု ထောက်ခံမှု အပြည့်အဝရှိမှ JMC လုပ်ငန်းတွေအောင်မြင်မည်ဟု ဗိုလ်ချုပ် စောအိုင်းဇက်ဖိုးမှ ပြောသည်။ (The Ladies) (Myanmar Time) (7Day) (JMC) (Eleven) (KIC) (DVB)</p>	<p>AA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>မြေမြှုပ်မိုင်း</p> <p>RCSS-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>HR-Violation</p> <p>IDP</p> <p>JMC-U</p>	<p>ရခိုင်</p> <p>ကချင်</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ကချင်</p> <p>ရန်ကုန်</p>

	<p>(၁၃)ကြိမ်မြောက် အာရှ - ဥရောပ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေး၊ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက် နံနက် (၁၀)နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ပင်းရှင်းဗဟိုဌာန - (၁) ၌ ကျင်းပသည်။ အစည်းအဝေးတွင် သဘာပတိ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်မှအဖွင့်မိန့်ခွန်းပြောကြားရာ၌ တစ်နိုင်ငံနှင့် တစ်နိုင်ငံကြားအပြန်အလှန် နားလည်မှုရှိပြီး ပိုမိုခိုင်မာသောမိတ် ဆွေဖြစ်လာရန် လိုအပ်ချက်သည် အရေးကြီးကြောင်း၊ ကမ္ဘာပေါ်တွင် ဖြစ်စဉ်အမျိုးမျိုးမှ ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားနေမှုများ မြင့်တက်လာနေပြီး လျော့နည်းသွားခြင်း မရှိသည်ကို မိမိတို့အားလုံး သတိထားမိကြောင်းနှင့် တရားမဝင်ရွှေ့ပြောင်း အခြေချခြင်း၊ အကြမ်းဖက်ပါဒနှင့် အစွန်းရောက်ပါဒ ပြန့်ပွားလာခြင်း၊ လူတန်းစားကွာဟခြင်းနှင့် နျူကလီးယားစစ်ပွဲ ဖြစ်ပွားလာနိုင်သည့် အခြေအနေများကိုပါ ရင်ဆိုင်နေရကြောင်း ပြောခဲ့သည်။ ထို့နောက် ASEM အဖွဲ့၏ညှိနှိုင်း ရေးမှူးတွေနှင့် ASEM Model ASEM မှ လူငယ်ကိုယ်စားလှယ် ၂ ဦးတို့က ASEM နှင့်ပတ်သက်ပြီး အမြင်တွေကို တင်ပြခဲ့ကြသည်။ (Voice) (SC Office) (MOI) (RFA) (Eleven) (Myanmar Time) (SC office)</p> <p>ကုလသမဂ္ဂ ငြိမ်းချမ်းရေးထိန်းသိမ်းမှုအဖွဲ့တွင် တာဝန်များ ထမ်းဆောင်ရန်အတွက် မြန်မာ့တပ်မတော် အရာရှိများအား အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် လေ့ကျင့်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း အိန္ဒိယသတင်းစာ The Economic Times တွင်ဖော်ပြခဲ့သည်။ လေ့ကျင့်သင်တန်းပေးမှုတွင် မြန်မာ့တပ်မတော် အရာရှိ ၁၅ ဦးနှင့် အိန္ဒိယစစ်တပ်မှ အရာရှိ ၁၆ ဦး ပါဝင်မည်ဖြစ်သည်။ (Frontier) (VOA) (VOA)</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်နေ့တွင်စစ်တွေမြို့၊ ပါတီဌာနချုပ်၌ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အမေရိကန်သံအမတ်ကြီး Scot Marciel နှင့်အမေရိကန် လွှတ်တော် အမတ်များသည် ရခိုင်အမျိုးသားပါတီ ANP နှင့် မောင်တောဒေသဆိုင်ရာအကြောင်းအရာများကို တွေ့ဆုံဆွေးနွေး ခဲ့ကြပါသည်။ တွေ့ဆုံရာတွင်နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝိုင်းတွေကမ္ဘာတစ်လွှားတွင် ဘက်မှဖိအားပေး ပြောဆိုနေတာတွေဟာ ပဋိပက္ခကို ပိုမိုရှုပ်ထွေးစေတာကြောင့် မျှမျှတတပြောဆိုဖို့ တိုက်တွန်းခဲ့တယ်လို့ ရခိုင်အမျိုးသား ပါတီ ANP ၏ အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူး ဦးထွန်းအောင်ကျော်မှ ပြောခဲ့သည်။ (RFA)</p> <p>နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် (၁၃)ကြိမ်မြောက် အာရှ- ဥရောပ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေး(ASEM)သို့ တက်ရောက်လာသည့် အေဆမ်မိတ်ဖက်နိုင်ငံများနှင့် မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှ ခေါင်းဆောင်များအား နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ပင်းရှင်းဗဟိုဌာန-၁ ၌ သီးခြားစီ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ (SC Office)</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် သံတမန်ဆောင်ရွက်ခန်းမ၌ ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်နှင့် လာအိုပြည်သူ့တပ်မတော်၊ လာအိုအမျိုးသား ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး Lt.General Chansamone Chanyalath ဦးဆောင်သည့်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ တို့ တွေ့ဆုံသည်။ တွေ့ဆုံသည့် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့်အတူ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိန်ဝင်း၊ ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဦးမင်းသုနှင့်တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး လာအိုအမျိုးသား ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့်အတူ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ လာအိုပြည်သူ့ ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး MR, LyingSayaxangတို့တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (PresidentOffice) (MOI)</p> <p>စင်ကာပူနိုင်ငံ၌ ကျင်းပပြုလုပ်မည့် (၁၈)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံကြည်းတပ်ဦးစီးချုပ်များ အစည်းအဝေး 18th ASEAN Chiefs of Army Multilateral Meeting- ACAMM နှင့် (၂၇)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ တပ်မတော်(ကြည်း)များသေနတ်ပစ်ပြိုင်ပွဲ 27th ASEAN Armies Rifle Meet- AARM ပိတ်ပွဲ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ရန်အတွက် ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း ဦးဆောင်သော မြန်မာ့တပ်မတော်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်း တွင် ရန်ကင်းအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်မှ ထွက်ခွာခဲ့သည်။ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့်အတူ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း)နှင့် အတူအဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးမျိုးဇော်သိန်းနှင့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ လိုက်ပါခဲ့သည်။ (Military)</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်နေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဇေယျာသီရိဗိမာန် ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် စင်ကာပူနိုင်ငံ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး H.E. Dr. Vivian Balakrishnan ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ-စင်ကာပူနှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး ရှည်ကြာစွာ ကောင်းမွန်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန်ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများ၊ နှစ်နိုင်ငံစီးပွားရေး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များတွင်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည့်အခြေအနေများနှင့် ရခိုင်ပြည်ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (Military) (Military) (SGMAH)</p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>စစ်ရေးပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှု</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>နေပြည်တော်</p> <p>အိန္ဒိယ</p> <p>ရခိုင်</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>စင်ကာပူ</p> <p>နေပြည်တော်</p>
--	---	---	---

	<p>နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက် ညနေပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာဧည့်ခန်းမဆောင်၌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဂျပန်နိုင်ငံ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး H.E. Mr. Kazuyuki NAKANE ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံစဉ် တပ်မတော်မှပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန်အတွက် ဆောင်ရွက်နေမှု ကိစ္စရပ်များနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ အပြန်အလှန်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှုကိစ္စရပ်များ၊ ရခိုင်ပြည် နယ်ဖြစ်စဉ်များနှင့် ပတ်သက်၍ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာသွားသည့် မူဆင်လင်များအား ဥပဒေနှင့်အညီစိစစ်လက်ခံရန်ကိစ္စရပ်များ၊ ဂျပန်ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့နှင့် မြန်မာ့တပ်မတော် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ရေး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ သင်တန်းသားများ စေလွှတ်မှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များအား ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (Military) (Military) (SGMAH)</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိဇေယျာသီရိမိမာန်၌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် လာအိုပြည်သူ့တပ်မတော်၊ လာအို အမျိုးသားကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး Lt. Gen. Chansamone Chanyalath တို့တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရာတွင်နှစ်နိုင်ငံတပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား ချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ်များ အပြန်အလှန်လည်ပတ်မှုနှင့် အဆင့်အလိုက် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်ဒေသတွင် မူးယစ်ဆေးဝါး ပြဿနာနှင့် လူကုန်ကူးမှု ပြဿနာများ မဖြစ်ပေါ်စေရေးနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စများ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီးခင်အောင်မြင့်နှင့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော် အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ကြပြီး လာအိုအမျိုးသားကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးနှင့်အတူ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ လာအိုနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Lying SAYAXANG ၊ လာအိုပြည်သူ့ တပ်မတော်မှ အရာရှိကြီးများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ လာအိုနိုင်ငံ စစ်သံမှူးတို့ တက်ရောက် ကြသည်။ (Military) (Military) (SGAMH)</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်နံနက်ပိုင်းတွင် ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာဧည့်ခန်းမဆောင်၌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် နှင့် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဒုတိယဝန်ကြီး Lieutenant General Alexander Vasilievich Fomin တို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံရာတွင် မြန်မာ-ရုရှားစစ်ဘက်နည်းပညာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များအား ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိုးထွဋ်၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးညိုစောနှင့် တပ်မတော် အရာရှိကြီးများတက်ရောက်ကြပြီး ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ၊ ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့်အတူ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ရုရှားနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E. Dr. Nikolay A. Listopadov နှင့်တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်သည်။ (Military) (SGMAH)</p>	<p>နိုဝင်တကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုဝင်တကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုဝင်တကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>နေပြည်တော်</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>နေပြည်တော်</p>
<p>၂၁.၁၁.၂၀၁၇</p>	<p>နိုဝင်ဘာလ (၂၁) ရက်နေ့တွင် “မွေလိုဝ်” ရွာနှင့် “ပကာဝ်”ရွာအကြား၊ ကလပ်ချောင်းအနီး၌ နံနက် (၈) နာရီခန့်မှစတင်၍ မြန်မာစစ်တပ်နှင့် ရက္ခိုင့်တပ်မတော်တို့ တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားရာ နံနက်(၈) နာရီမှ (၉) နာရီခန့်အထိ တိုက်ပွဲပြင်းထန်ခဲ့ပြီး (၉) နာရီခန့်ခနက်ပိုင်းမှ နံနက် (၁၀) နာရီ (၅၀)မိနစ်အထိ တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ (ArakanArmy) (NAB)</p> <p>နိုဝင်ဘာလ ၁၈ ရက်မှစတင်ကာ ရခိုင်ပြည်နယ် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ် အတွင်း၌ မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် ရက္ခိုင့်တပ်မတော် (AA) အဖွဲ့တို့ တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားခဲ့သည်ဟု AA အဖွဲ့မှ ပြန်ကြားရေးတာဝန်ခံ ခိုင်သုခမှ သတင်းမီဒီယာများကို ပြောကြားခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရက္ခိုင့်တပ်မတော် AA သည် တရားဝင်အဖွဲ့အစည်း မဟုတ်ကြောင်း ရခိုင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင် အတွင်းရေးမှူး ဦးတင်မောင်ဆွေမှ ပြောခဲ့သည်။ (The ladies)</p> <p>၂၁၁၂ နှစ်မြောက် သျှမ်းလူမျိုးများ နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် ကြိုဆိုရေး အခမ်းအနားအား သျှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ သျှမ်းပြည်တပ်မတော် RCSS/SSA ဌာနချုပ်လွယ်တိုင်းလျှောက်တွင် ကျင်းပရာမှာ ၀ ပြည်သွေးစည်းညီညွတ်ရေးတပ်မတော် UWSA ကိုယ်စားလှယ်တက်ရောက် ခဲ့ကြသည်။အခမ်းအနားသို့ ၀ ပြည်သွေး စည်းညီညွတ်ရေးတပ်မတော် UWSA ကိုယ်စားလှယ် ဖြစ်သည့် တပ်မဟာမှူး အဆင့်ရှိ ဦးတော့ထန်း၊ ပန်ဆန်း မြို့ရဲတပ်ဖွဲ့ ဒုရဲမှူးဦးစံကျိုး ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်တော်အဖွဲ့ တက်ရောက်သည်ဟု လွယ်တိုင်း လျှောက်အရာရှိတဦးမှ ပြောခဲ့သည်။ (သျှမ်းသံတော်ဆင့်)</p> <p>နိုဝင်ဘာလ ၂၁ ရက်နေ့တွင် (၁၃) ကြိမ်မြောက် အာရှ - ဥရောပ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည် ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန - ၁ သန္တာခန်းမ၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်မှ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ရရှိရေးအတွက် ဆွေးနွေးမှုများကို အောင်အောင်မြင်မြင် လုပ်ဆောင်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ် အရေးကိစ္စများလည်း ထည့်သွင်း ပြောခဲ့သည်။ (mmtime) (The Ladies) (The Ladies) (BBC) (MOI) (7Day) (VOA) (SC Office) (SC Office)</p>	<p>AA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>သဘောထား အမြင်များ</p> <p>ရှမ်းနှစ်သစ်ကူး ပွဲတော်</p> <p>နိုဝင်တကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ချင်း</p> <p>ရခိုင်</p> <p>၀</p> <p>နေပြည်တော်</p>

	<p>နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက်နေ့က ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ် ရွှေလီလမ်းရှိ အမျိုးသားပြန်လည် သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (ရန်ကုန်) ရုံး၌ ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC-U)၏ (၁၃)ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေး (ဒုတိယနေ့)ကို ကျင်းပခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC-U) ဥက္ကဋ္ဌဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်၊ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲအောင်နှင့် တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ်များ၊ JMC-U ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ များနှင့် အတွင်းရေးမှူး အဖွဲ့ဝင်များ၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက် ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများမှ ခေါင်းဆောင်များ၊ အရပ်သားကိုယ်စား လှယ်များ၊ JMC-S နှင့် JMC-L တို့မှ ကော်မတီဝင်များ၊ နည်းပညာ အထောက်အကူပြုအဖွဲ့များ တက်ရောက်ကြသည်။ (MOI)</p> <p>နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် (၁၃)ကြိမ်မြောက် အာရှ-ဥရောပ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေး (ASEM)သို့ တက်ရောက်လာသည့် ဟန်ဂေရီ နိုင်ငံခြားရေးနှင့် ကုန်သွယ်ရေးဝန်ကြီး H.E. Mr. Peter Szijjarto အား နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက်နေ့ မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ပင်းရှင်းဗဟိုဌာန-၁ ဧည့်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံသည်။ တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ-ဟန်ဂေရီ နှစ်နိုင်ငံ ဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ရေးကိစ္စ၊ ရခိုင်ပြည်နယ် အခြေအနေနှင့် ပတ်သက်၍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် အလားအလာတို့ကို အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေး ကြသည်။ ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ညနေ ၄ နာရီတွင် လစ်သူယေးနီးယား နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး H.E. Mr. Darius Skusevicius အား လက်ခံတွေ့ဆုံပြီး၊ ညနေ ၅ နာရီ မိနစ် ၂၀ တွင် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီး H.E. Mr. Prak Sokhonn နှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည်။ (MOI)</p> <p>တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ ဗဟိုစစ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်နှင့် ပူးတွဲစစ်ဦးစီးဌာန စစ်ဦးစီးချုပ် Gen. Li Zuocheng ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သော မြန်မာ့တပ်မတော်ချစ်ကြည်ရေး ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့သည် နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်လေဆိပ်မှ တရုတ်နိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာကြသည်။ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် နေ့လယ်ပိုင်းတွင် တရုတ်နိုင်ငံ၊ ယီချန်မြို့ရှိ Sanxia လေဆိပ်သို့ရောက်ရှိကြရာ ဟူပေပြည်နယ်စစ်ဒေသ၊ စစ်ဒေသမှူး Maj. Gen. Ma Tao နှင့် တရုတ်ပြည်သူ့လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော်မှ အရာရှိကြီးများ၊ တရုတ်နိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး ဦးသစ်လင်းအုန်း၊ မြန်မာစစ်သံ(ကြည်း၊ ရေလေ)ဗိုလ်မှူးချုပ် တင့်ဆန်းနှင့်တာဝန်ရှိသူများ လေဆိပ်တွင် ကြိုဆိုကြသည်။ နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင်တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သော မြန်မာ့တပ်မတော် ချစ်ကြည်ရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ဟူပေပြည်နယ်စစ်ဒေသ၊ စစ်ဒေသမှူး Maj. Gen. Ma Tao နှင့် တရုတ်ပြည်သူ့ လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော်မှ အရာရှိကြီးများ၊ တရုတ်နိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး ဦးသစ်လင်းအုန်း၊ မြန်မာစစ်သံ (ကြည်း၊ ရေလေ) ဗိုလ်မှူးချုပ် တင့်ဆန်းနှင့်တာဝန်ရှိသူများ လိုက်ပါပြီး ဟူပေပြည်နယ်၊ Sandouping မြို့ရှိ Three Gorges Dam သို့သွားရောက် ကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။ (Military) (SGMAH) (DVB) (7Day) (Irrawaddy) (Eleven) (VOA) (Military) (SGMAH) (The Ladies)</p> <p>ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေသည် ဟန်ဂေရီနိုင်ငံ၊ နိုင်ငံခြားရေးနှင့် ကုန်သွယ်ရေး ဝန်ကြီး H.E. Mr. Peter Szijjarto နှင့်အဖွဲ့အား နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက်နေ့မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော်၊ သံတမန်ဆောင်ဧည့်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံသည်။ တွေ့ဆုံရာတွင် မြန်မာ-ဟန်ဂေရီ နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး၊ ကုန်သွယ်မှုတိုးမြှင့်ရေး၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများပြုလုပ်ရေးနှင့် ပညာရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးကြသည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသန်းမြင့်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းမော်ထွန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ (MOI)</p> <p>နိုဝင်ဘာလ ၂၁ ရက်နေ့ ဒေသစံတော်ချိန် နံနက်ပိုင်းတွင်စင်ကာပူနိုင်ငံ Swissotel Stamford Hotel ၌ ကျင်းပပြုလုပ်သည့် (၁၈)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံကြည်းတပ် ဦးစီးချုပ်များအစည်းအဝေး 18th ASEAN Chiefs of Army Multilateral Meeting ACAMM XVIII ကို ဒုတိယ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း၊ အာဆီယံကြည်းတပ်ဦးစီးချုပ်များနှင့် ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (Military) (MOI)</p>	<p>JMC-U</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ရန်ကုန်</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>တရုတ်</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>စင်ကာပူ</p>
<p>၂၂.၁၁.၂၀၁၇</p>	<p>နိုဝင်ဘာလ (၂၂) ရက်နေ့တွင် မြန်မာ့တပ်မတော်မှ "မြို့လိုက်ဝ" ရွာမှ ရွာသူကြီး "ဦးငွေသိန်းမောင်"နှင့် ရွာသား (၄) ဦးအား ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားသည်ဟု ရက်စွဲတပ်မတော်(AA)မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (NAB) (ArakanArmy)</p> <p>၂၀၁၇ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၂၂ ရက်နေ့ နေ့လည် ၂:၁၅ မိနစ်အချိန်ခန့်တွင် မြန်မာ့တပ်မတော် ခြေလျင်တပ်ရင်း အမှတ် ၂၄၉ မှ ဟိုပုံးမြို့နယ် မိုင်းပျဉ်းကျေးရွာအုပ်စု ဆော်တောကျေးရွာ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ကျေးရွာကော်မတီဝင်များကို အမွေခေါ်ယူကာ မိုင်းပျဉ်းကျေးရွာနား လင်းလမ်းခွဲရှိ ဆော်တောကျေးရွာပိုင်နယ်မြေအား တပ်ပိုင်မြေဟု ပြောဆိုရာမှ ဒေသခံနှင့် စကားများသဖြင့် တပ်မတော်မှ</p>	<p>HR-Violation</p> <p>HR-Violation</p>	<p>ချင်း</p> <p>ရှမ်း</p>

	<p>ဆော်တောကျေးရွာ ဒေသခံ ရွာသား စိုင်းဝန်း အသက် ၂၅ နှစ်အား ရိုက်နှက်ခဲ့သည်ဟု ရှမ်းပြည်တပ်မတော် RCSS ပိုင် Tai Freedom သတင်းဌာနတွင် ဖော်ပြထားသည်။(Tai Freedom)</p> <p>ရခိုင်မြောက်ပိုင်း ပြဿနာအပေါ် FPNCC အဖွဲ့ဝင်ဖြစ်သော ရက္ခိုင့်တပ်မတော် AA ၏အမြင် (FPNCC)</p> <p>ချင်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ စည်ပင်၊ လှုပ်စစ်နှင့် စက်မှုလက်မှုဝန်ကြီး ဆလောင်းအိုက်ဇက်ခင်မှ မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် ရက္ခိုင့်တပ်မတော် (AA) တို့ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားနေသည့်အတွက် ပလက်ဝဒေသရှိ စစ်ဘေးရှောင်များအား ပြန်လည် ရွှေ့ပြောင်းပေးရန် မဖြစ်နိုင်သေးကြောင်း၊ စစ်ဘေးရှောင်များအနေနှင့် နေရပ်ပြန်နိုင်ရေးအတွက် တပ်မတော်မှ လုံခြုံရေး အပြည့်အဝ ပေးနိုင်ရန် လိုအပ်နေပြီး လုံခြုံရေး စိတ်ချရမည့်အခြေအနေသို့ ရောက်ရှိမှသာ ဒေသခံများ နေရပ်ပြန်နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ဒေသခံများ မပြန်နိုင်သရွေ့ ပြည်နယ်အစိုးရမှ လက်ခံ၍ ထောက်ပံ့ထားသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဝန်ကြီးဆလောင်းအို က်ဇက်ခင်မှ ပြောဆိုခဲ့သည်။ (Voice)</p> <p>နိုဝင်ဘာလ ၂၂ ရက်နေ့ ညနေပိုင်းက ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ (JMC) မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တောင်အာဖရိက ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် အသွင်ကူးပြောင်းရေး ဆွေးနွေးပွဲ၌ ခေါင်းဆောင်ခဲ့သည့် ရိုဖ်မေလာတို့ တွေ့ဆုံခဲ့ကြသည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ JMC ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်၊ ဦးမြင့်စိုး (ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးအငြိမ်းစား)၊ ရှမ်းပြည်ပြန်လည် ထူထောင်ရေး ကောင်စီ RCSS/SSA ၏ JMC ကိုယ်စားလှယ် စိုင်းလျန်း၊ အကြံပေးအဖွဲ့မှ ဦးအောင်နိုင်ဦးတို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (BBC)</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ကွယ်ကဘောဆေးရုံ အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ပြုလုပ်သည့် ငြိမ်းချမ်းရေး စကားပိုင်း ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ် နောက်ပြန်လှည့်သွားမည်ကို စိုးရိမ်ကြောင်း ရန်ကုန်မြို့အခြေစိုက် ကရင်ပြည်သူ့ပါတီ (KPP) ဥက္ကဋ္ဌ စောထွန်းအောင်မြင့်မှ ပြောသည်။ "NCA အရ စားပွဲပိုင်းမှာပဲ ဆွေးနွေးရမယ်ဆိုတဲ့အတိုင်း ဆက်သွားသင့်တယ်။ နောက်မဆုတ်အောင်ပေါ့နော်။ အခုရည်ရွယ်ချက်က ဒါဘဲ။ ကျနော်တို့ စိုးရိမ်တာက ဟိုလူပြောဒီလူပြောနဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးနောက်ပြန်လှည့်သွားမှာ ငြိမ်းချမ်းရေး ဖြစ်စဉ်ပျက်သွားမှာ စိုးရိမ်တယ်" ဟု ပါတီ ဥက္ကဋ္ဌ စောထွန်းအောင်မြင့်မှ ပြောသည်။ (KIC)</p> <p>နိုဝင်ဘာလ ၂၂ ရက်နေ့က ဘားအံမြို့နယ် သုမေဓါရာမ (ကြားတောရ) ကျောင်းတိုက်၌ ကျင်းပသည့် ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ ၊ ဝတ်ကြီး ကျေးရွာ ဒေသခံများ၊ TTCL ကုမ္ပဏီ တာဝန်ရှိသူများ တွေ့ဆုံပွဲတွင် ဝတ်ကြီး ကျေးရွာအုပ်စုတွင် ကျောက်မီးသွေးသုံး လျှပ်စစ် ဓါတ်အားပေး စက်ရုံ စီမံကိန်းအား ဆောက်လုပ်ခွင့် ပြု၊ မပြုကို ပြည်ထောင်စု အစိုးရနှင့် ဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းဆဲ အခြေအနေတွင်သာ ရှိသေးကြောင်း ကရင်ပြည်နယ် လှုပ်စစ်နှင့် စက်မှု ဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီး ဦးစိုးလှိုင်မှ ပြောသည်။ တွေ့ဆုံပွဲအား ကရင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါ်နန်းခင်ထွေးမြင့် ကိုယ်တိုင် ပါဝင် တက်ရောက်၍ KNU စစ်ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်စောဂျော်နီလည်း တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (Hintharmedia) (RFA)</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၂၂ ရက်နေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ် ရွှေလီလမ်းရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဗဟိုဌာန (NRPC) ရန်ကုန်ရုံး ၌ ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ (JMC-U)၏ (၁၃) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေး (တတိယနေ့)ကို ကျင်းပခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး ဆိုင်ရာ ပူးတွဲ စောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC-U) ဥက္ကဋ္ဌဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးရာပြည့် ၊ တပ်မတော်သား ကိုယ်စားလှယ်များ၊ JMC-U ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် အတွင်းရေးမှူး၊ အဖွဲ့ဝင်များ၊ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများမှ ခေါင်းဆောင်များ၊ အရပ်သား ကိုယ်စားလှယ်များ၊ JMC-S နှင့် JMC-L တို့မှ ကော်မတီဝင်များ၊ နည်းပညာ အထောက်အကူပြုအဖွဲ့များ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ညနေပိုင်းတွင် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို ပြုလုပ်ရာ JMC-U အတွင်းရေးမှူး (၁) ဒေါက်တာရွှေခါးရိမှ အပစ်ရပ် စောင့်ကြည့်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် အသုံးပြုရန် ၂၀၁၈-၁၉ ဘတ်ဂျက်အတွက် ကန်ဒေါ်လာ ၆ ဒသမ ၃ သန်းအထိ လျာထားပြီး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ(JMC) စတင်ဖွဲ့စည်းပြီးမှစ၍ တပ်မတော် နှင့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်တပ်များကြား တိုင်ကြားမှု ပေါင်း ၂၈၅ ခုရှိကြောင်း၊ ချင်းပြည်နယ် ပလက်ဝမြို့နယ်မှာ ဖြစ်ပွားနေသည့် မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် ရက္ခိုင့်တပ်မတော် (AA) တို့အကြားတိုက်ပွဲများနှင့် ပတ်သက်ပြီး အစိုးရမှ မည်သို့ ကိုင်တွယ်မည်ဆိုသည်ကို စောင့်ကြည့်နေသည်ဟု ဒေါက်တာရွှေခါးရိမှ ပြောဆိုခဲ့သည်။ ထို့နောက်ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC-U) အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့ဝင် ဗိုလ်မှူးကြီးဝဏ္ဏအောင်မှ အပစ်ခတ်ရပ်စဲရေး လုပ်ငန်းစဉ်တွင် ဒေသဆိုင်ရာအဆင့် အရပ်သား စောင့်ကြည့်သူများ၏ လုံခြုံရေးကို လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းနှစ်ခုစလုံးမှ တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်ရမည်ဟု ပြောဆိုခဲ့သည်။ (MOI) (JMC) (Eleven) (7Day) (JMC) (The Ladies) (7Day) (Hintharmedia) (The Ladies) (RFA)</p> <p>နေပြည်တော်တွင် နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်က ကျင်းပသော နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေး၌ မြန်မာနိုင်ငံနိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ မိန့်ခွန်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး အမေရိကန်အခြေစိုက် အေပီသတင်းဌာန</p>	<p>သဘောထား အမြင်များ IDP</p> <p>JMC-U</p> <p>သဘောထား အမြင်များ</p> <p>ကျောက်မီးသွေး စီမံကိန်း</p> <p>JMC-U</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ရခိုင် ချင်း</p> <p>ရန်ကုန်</p> <p>ရန်ကုန်</p> <p>ကရင်</p> <p>ရန်ကုန်</p> <p>နေပြည်တော်</p>
--	---	---	--

<p>၂၇.၁၁.၂၀၁၇</p>	<p>"ရွှေ့ပြောင်းရေးစခန်းများအရေးဖြင့် ကမ္ဘာ့သည် မတည်ငြိမ်မှုများဖြင့် ရင်ဆိုင်နေရကြောင်း အေအောင်ဆန်းစုကြည်ပြော"ဟု မှားယွင်းဖော်ပြမှုအပေါ် အေဝီသတင်းဌာနမှ အမှား ပြင်ဆင်ချက် ပြန်လည်ဖော်ပြခဲ့သည်။ (Mizzima)</p> <p>တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေးခရီးရောက်ရှိနေသည့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုင်းချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်အား နိုဝင်ဘာ ၂၂ ရက်နေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် တရုတ်နိုင်ငံ ဗဟိုစစ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်နှင့် ပူးတွဲစစ်ဦးစီးဌာနစစ်ဦးစီးချုပ် Gen. Li Zuocheng မှ ပေးအပ်ခဲ့ပြီး ဝေဖန်ခံရခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံရာတွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှ တပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား ဆက်ဆံမှုသည် နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည် ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို ပိုမိုတိုးတက်ရရှိစေမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စတွင်လည်း နိုင်ငံတကာများကနာစာ၌ တရုတ်နိုင်ငံက မြန်မာနိုင်ငံဘက်မှ ရပ်တည်ပေးသည့် အတွက် ကျေးဇူးအထူးပင်တင်ရှိကြောင်း၊ ယခုတွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုမှတစ်ဆင့် နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးကို များစွာအထောက်အကူပြုနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှူးမှ တပ်မတော် အရာရှိကြီးများ၊ တရုတ်နိုင်ငံ ဆိုင်ရာ မြန်မာနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး ဦးသစ်လင်းအုန်း၊ မြန်မာစစ်သံကြည်း(ရေလေ) ဝိုင်းချုပ်မှူး ချုပ်တင်ဆန်း တို့တက်ရောက်ကြပြီး တရုတ်နိုင်ငံဗဟို စစ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်နှင့် ပူးတွဲစစ်ဦးစီးဌာန စစ်ဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ တရုတ်ပြည်သူ့လွတ်မြောက် ရေးတပ်မတော် အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (SGMAH) (DVB) (BBC) (Frontier) (Irrawaddy) (Voice) (7Day) (Myanmar Time) (Military) (SGMAH) (Military) (RFA)</p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>တရုတ်</p>
<p>၂၇.၁၁.၂၀၁၇</p>	<p>ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၊ နမ့်ဆန်မြို့နယ်အတွင်း မတရားအသင်းဆက်သွယ်မှု ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၇ (၁) ဖြင့် ထောင်ဒဏ် ၂ နှစ် ချမှတ်ခံထားရသည့် ၁၄ နှစ်အရွယ်ကျောင်းသား၏ အမှုကို ပြန်လည်စိစစ်ပေးရန် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ် (SNLD) ပါတီမှ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းအုန်းကျော်က ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ အထူးကော်မရှင်သို့ စာပို့တောင်းဆိုခဲ့သည်။ (BBC) (Irrawaddy) (The Ladies) (သျှမ်းသံတော်ဆင့်)</p> <p>နိုဝင်ဘာလ ၂၃ ည(၂၀:၃၀)ချိန်တွင် တအာန်းပြည်နယ် ကွတ်ခိုင်မြို့နယ် နမ့်ဖတ်ကာအခြေစိုက် မိုင်းယုလေး ဒုက္ခသည်စခန်းအတွင်းသို့ လက်နက်ကြီးများ ကျရောက်သောကြောင့် နေအိမ် ၅ လုံး ထိမှန်ပျက်ဆီးခဲ့သည်။ (PSLF/TNLA)</p> <p>ချင်းပြည်နယ် ပလက်ဝမြို့နယ်မှာ AA နှင့်တပ်မတော်တို့ကြား ဖြစ်ပွားနေသည့် တိုက်ပွဲများကြောင့် ထွက်ပြေး နေရသည့် ပုံပြင်ကျေးရွာသားများ စားသောက်ရန်အတွက် ဆန်၊ ဆီ ၊ ငါးပိတွေအပြင် ရာသီဥတုအေး လာတာ၊ တဲတွေမလုံ တာကြောင့် စောင်တွေ၊ အနွေးထည်များလိုအပ်နေသည်ဟု ပလက်ဝမြို့နယ် စစ်ဘေးရှောင်ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့မှ ပြောသည်။ ပုံပြင်ကျေးရွာမှ အိမ်ထောင်စု ၆၀ ကျော်၊ လူဦးရေ ၃၀၀ ကျော်တို့ ဟာ ပြီးခဲ့သည့် နိုဝင်ဘာ ၃ ရက်နေ့ကစပြီး ရှင်းလက်ကျေးရွာကို ထွက်ပြေးနေခဲ့သည်။ (RFA)</p> <p>(NCA) ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များအပြင် ပြည်နယ်အဆင့်၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့် အပစ်အခတ် တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး (Bilateral Agreement) လက်မှတ်ရေးထိုးထားသော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများ၏ ဆက်ဆံရေးရုံးများ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို နိုဝင်ဘာလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် ကယားပြည်နယ် လွိုင်ကော်မြို့၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ ဆွေးနွေးပွဲတွင် အဓိက အားဖြင့် လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် ကြုံတွေ့နေရ သည့် အခက်အခဲ၊ စစ်ရေးအရ စိန်ခေါ်မှု၊ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွင် ကြုံတွေ့နေရသည့် အခက်အခဲများ၊ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ အခက်အခဲများကို သက်ဆိုင်ရာ ဆက်ဆံရေးရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများက ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်း ရေးညီလာခံ ၂၁ ရာစု ပင်လုံ တတိယအကြိမ် ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပမည့် ရက်ကို လာမည့် ရက်ပိုင်းအတွင်း ဆွေးနွေးဆုံးဖြတ်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း UPDJC ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဖဒိုစောကွယ်ထူးဝင်းမှပြောသည်။ အစည်းအဝေးသို့ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် ၁၁ ဖွဲ့၏ ဆက်ဆံရေးရုံး ၃၇ ရုံးမှ ကိုယ်စားလှယ်များတက်ရောက်ခဲ့သည်။ (BBC) (Mizzima) (Mizzima)</p> <p>ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်နှင့် UNFC ၏ နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရေး ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ (DPN) တို့၏ သတ္တမအကြိမ် တရားဝင် ဆွေးနွေးပွဲကို ရန်ကုန်မြို့၊ NRPC ရုံးတွင် အောက်တိုဘာလ (၂၃) ရက်နေ့ နံနက် (၀၉:၀၀) နာရီအချိန်တွင် စတင်ကျင်းပခဲ့သည် ။ (PeaceCommission)</p> <p>ကရင်ပြည်နယ်၊ သံတောင်ကြီးမြို့နယ်၊ လိပ်သိုမြို့ရှိ ခြံမြေသိမ်းခံထားရသည့် ဒေသခံပြည်သူလူထုနှင့် မြေသိမ်းယူထားသော မြန်မာ့တပ်မတော် ခြေမြန်တပ်ရင်း(ခမရ-၆၀၃)မှ ဒု-တပ်ရင်းမှူး ဝိုင်းချုပ်ကျော်နိုင်တို့ လိပ်သိုမြို့၊ ကရင်နှစ်ခြင်းခရစ်ယာန် ဘုရားကျောင်းတွင် နိုဝင်ဘာ ၂၃ရက်နေ့တွင် ပထမဆုံးအကြိမ် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲတွင် တပ်မတော်ဘက်မှ ဝိုင်းချုပ်ကျော်နိုင်က လက်ရှိ သိမ်းယူထားသည့်မြေများကို တိုင်းမှူး၊ ခွင့်ပြုချက် မရမချင်း ပြန်လည်ပေးအပ်သွားရန်မရှိဘဲ ဒေသခံများအနေဖြင့် ခွင့်ပြုချက် မရဘဲ၊ ခြံမြေအတွင်းသို့ ဝင်ရောက်လုပ်ကိုင်လျှင် တာဝန်အရလိုအပ်သည့် အရေးယူ ဆောင်ရွက်မှုများကို ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောသည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ တပ်မတော်မှ(ခမရ-၆၀၃)တပ်ရင်း၏ ဒု-တပ်ရင်းမှူး ဝိုင်းချုပ်ကျော်နိုင်နှင့် အလုပ်သမားအ ရေးနှင့်</p>	<p>၁၇ (၁)</p> <p>HR-Violation</p> <p>IDP</p> <p>ဆက်ဆံရေး ရုံးများ</p> <p>UNFC-PC</p> <p>TMT မြေယာ</p>	<p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ချင်း</p> <p>ကယား</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>ကရင်</p>

	<p>မြေယာအရေးကူညီဆောင်ရွက်ပေးနေသူ လေဘာဦးမြင့်စိုး၊ မြေယာထိန်း သိမ်းရေးနှင့် သိမ်းဆည်းခံ လယ်ယာမြေများ ပြန်လည်ရရှိရေးကော်မတီမှ စောဒိုထူး၊ လွှတ်တော်အမတ်၊ နယ်မြေခံ ကေအိန်ယူ-ကရင်အမျိုး သားအစည်းအရုံး တာဝန်ရှိသူအချို့၊ လူမှုထားအရပ်ဖက် အဖွဲ့အစည်းမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဒေသခံခြံမြေ ပိုင်ရှင်များစုစုပေါင်း ၄၉ဦး တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (KIC)</p> <p>နိုင်ငံတော်သမ္မတထံမှ ပေးပို့လာသည့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနနှစ်ခု တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့် ဝန်ကြီးဌာနကို တာဝန်ယူမည့် ဝန်ကြီးနှစ်ဦး အား နိုဝင်ဘာ ၂၃ ရက်တွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်မှ အတည်ပြုခဲ့သည်။ ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့ရုံး ဝန်ကြီးဌာနကို အမျိုးသား လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် ဦးသောင်းထွန်းနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာနကို နိုင်ငံခြားရေး ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်တို့ အားခန့်အပ်မည် ဖြစ်သည်။ (7Day)</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၂၃ရက်နေ့ နံနက် (၁၀) နာရီတွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဧည့်ခန်းမ၌ နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် နှင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး H.E. Mr. Abul Hassan Mahmood Ali တို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံစဉ် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်မှ နေရပ်စွန့်ခွာသွားသူများအား ပြန်လည်လက်ခံရေးကိစ္စနှင့် စပ်လျဉ်း၍ နှစ်နိုင်ငံအကြား ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားနိုင်မည့် ကဏ္ဍများနှင့် အလားအလာများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (SC Office) (MOI)</p> <p>တရုတ်နိုင်ငံ၌ ချစ်ကြည်ရေးခရီးရောက်ရှိနေသည့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုလ်ချုပ်မှူးကြီးသည် နိုဝင်ဘာလ ၂၃ရက်နေ့ ညနေပိုင်းတွင် တရုတ်နိုင်ငံပဟိုစစ်ကော်မရှင် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ Lt. Gen. Xi Qiliangနှင့် ပေကျင်းမြို့ ကျောက်ယုထိုင် နိုင်ငံတော်ဧည့်ဂေဟာ၌ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံရာတွင် နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု မဟာဗျူဟာမိတ်ဘက်ဆက်ဆံရေး အခြေအနေများ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ကိစ္စရပ်များတွင် တရုတ်နိုင်ငံသည် မြန်မာနိုင်ငံဘက်မှ ရပ်တည် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့မှု အခြေအနေများ၊ တပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ရေး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားသို့ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော် အရာရှိကြီးများ၊ တရုတ်နိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး ဦးသစ်လင်းအုန်း၊ မြန်မာစစ်သံ(ကြည်း၊ ရေလေ) ဝိုလ်ချုပ်ချုပ်တင်ဆန်းတို့ တက်ရောက်ကြပြီး တရုတ်နိုင်ငံပဟိုစစ်ကော်မရှင် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌနှင့်အတူ တရုတ်တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ကြသည်။ (MOI) (MOI) (Military) (Military)</p>	<p>ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးဌာန</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>နေပြည်တော်</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>တရုတ်</p>
<p>၂၄.၁၁.၂၀၁၇</p>	<p>နိုဝင်ဘာလဆန်းမှ စ၍ ပလက်ဝဒေသများ၌ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသောတိုက်ပွဲများကြောင့် "မြို့လိုက်ဝ"ရွာ Mwe Leik Wa ၊ "ပကာဝ"ရွာ Pa Ka Wa ၊ "စက်တင်ဝ"ရွာ Sap Tan Wai "အုန်းသီးဝ" Own Thee Wa နှင့် "ကလပ်ချောင်း" Clerk Chaung အနီးအနားမှ ရွာသူရွာသားများသည် "မြိတ်ဝ"ရွာ Mrit Wa မှတဆင့်အိန္ဒိယ-မြန်မာနယ်စပ်များသို့ စစ်ဘေးရှောင်များ အဖြစ်ထွက်ခွာခဲ့သည်။ စစ်ဘေးရှောင်အရေအတွက်များမှာ တစ်ထောင်နှစ်ရာကျော်ရှိကြောင်း ရက္ခိုင့်တပ်မတော်(AA)မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (ArakanArmy)</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၂၄ ရက်နေ့တွင် နေပြည်တော်၌ ပြုလုပ်သည့် ၁၃ ကြိမ်မြောက် UPDJC အစည်းအဝေးတွင် ကိုယ်စားလှယ်အချို့ကို အပြောင်းအလဲပြုလုပ်ခဲ့သည်။ UPDJC တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အစုအဖွဲ့ ခေါင်းဆောင် ပဒိုစော ကွယ်ထူးဝင်းနေရာတွင် ဒေါက်တာဆလိုင်လျှန်မှန်းဆာခေါင်းမှ အစားထိုးတာဝန်ယူပြီး တပ်မတော်မှ ဒုတိယဝိုလ်ချုပ်ကြီးမြင့်နွယ်အစား ဝိုလ်ချုပ်စန်းမြင့်အား အစားထိုးခဲ့သည်။ ထို့ပြင် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုမူဘောင်ကို ပြန်လည်သုံးသပ်ခဲ့ရာ၌ အချက်သုံးကျိန်ရှိနေကြောင်း UPDJC အတွင်းရေးမှူး အဖွဲ့ဝင် ABSDF ဒုဥက္ကဋ္ဌ ရဲဘော်မျိုးဝင်းမှပြောသည်။ အစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်ဆွေ၊ ပဒိုစောကွယ် ထူးဝင်း၊ ဦးသုဝေ၊ ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ-UPDJC အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် အစိုးရ၊ လွှတ်တော်နှင့် တပ်မတော်အစုအဖွဲ့မှ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးသန့်စင်မောင်၊ ဦးသိန်းဆွေ၊ ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး၊ နိုင်သက်လွင်၊ ဒုတိယ ဝိုလ်ချုပ်ကြီးမင်းနောင်၊ ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်း၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ ဝိုလ်ချုပ်စန်းမြင့်၊ ဝိုလ်ချုပ်စိန်ထွန်းလှ၊ ဦးခင်ဇော်ဦး၊ ဦးအောင်စိုး၊ ဦးလှမောင်ရွှေ၊ ဦးဇော်ဌေး၊ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများအစုအဖွဲ့မှ ဒေါက်တာလျှန်မှန်း ဆာခေါင်း၊ ဦးခွန်ဥက္ကာ၊ ဦးမျိုးဝင်း၊ ဦးစိုင်းဝင်း၊ စောမြရာဇာလင်း၊ ဆလိုင်ထူးလော၊ ပဒိုစောတာဒိုမူး၊ စောကျော်ညွန့်၊ စောစိန်ပင်း၊ ပဒိုမန်းငြိမ်းမောင်၊ ဒေါ်မိဆူးပွင့်၊ ဒေါက်တာစိုင်းဦး၊ စောစမစ်ဒွန်း၊ ဦးခိုင်လင်းခိုင်၊ နိုင်ငံရေးပါတီများအစုအဖွဲ့မှ ဦးမြင့်စိုး၊ စိုင်းကျော်ညွန့်၊ ဦးနိုင်ငံလင်း၊ မင်းကျော်ဇေယျာဦး၊ ဦးတာလှဖေ၊ ဦးထွန်းထွန်းဟိန်၊ ဒေါက်တာအေးမောင်၊ စောထွန်းအောင်မြင့်၊ ဦးသိန်းထွန်း၊ ဒေါက်တာမင်းနွယ်စိုး၊ ဒေါက်တာ အောင်မြတ်ဦး၊ ခွန်ထွန်းရွှေ၊ ဦးရွှေမင်း၊ ဦးဖမ်ဖမ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (7Day) (The Ladies) (RFA) (SC Office) (MOI) (RFA)(Tai Freedom) (PresidentOffice) (7Day)</p>	<p>IDP</p> <p>UPDJC</p>	<p>ချင်း</p> <p>နေပြည်တော်</p>

	<p>မွန်ပြည်သစ်ပါတီ (NMSP)၏ အရေးပေါ်ဗဟိုကော်မတီအစည်းအဝေးကို နိုဝင်ဘာ ၂၄ ရက်တွင်ပြုလုပ်ခဲ့သည်ဟု NMSP ဗဟိုကော်မတီဝင် နိုင်ကြည်စန်းမှ ပြောသည်။ "ကျွန်တော်တို့ ရေးရေးသား ဖျား ဗဟိုဌာနချုပ်မှာပါ။ ဒါက အရေးပေါ်အစည်း အဝေး။ အဓိက NCA ဝဲ" ဟု နိုင်ကြည်စန်းမှ အစည်းအဝေးကျင်းပမည့် နေရာနှင့် ဆွေးနွေးမည့်အချက်ကိုပြောခဲ့သည်။ (7Day)</p> <p>တရုတ်နိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေးခရီးရောက်ရှိနေသည့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် တရုတ် သမ္မတ Mr. Xi Jinping နှင့် နိုဝင်ဘာလ ၂၄ရက် နေ့ ညနေပိုင်းတွင် ပေကျင်းမြို့၊ ပြည်သူ့ခန်းမဆောင်ကြီးရှိ ဧည့်ခန်းမတွင် တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံစဉ် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၏ ယခုခရီးစဉ်သည် ထူးခြားအောင်မြင်သည့်ခရီးစဉ် ဖြစ်ကြောင်း တရုတ်သမ္မတ Mr. Xi Jinping မှ ပြောကြားပြီး တရုတ်နိုင်ငံတွဲဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် မူဝါဒလမ်းစဉ်များ ချမှတ်နိုင်မှုအခြေအနေ၊ နှစ်နိုင်ငံစီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အခြေအနေများ၊ နှစ်နိုင်ငံ တပ်မတော်ဆက်ဆံရေးနှင့် အပြန်အလှန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် အခြေအနေများ၊ ရခိုင်အရေးနှင့်ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတကာမျက်နှာစာတွင် တရုတ်နိုင်ငံမှ မြန်မာနိုင်ငံဘက်က ရပ်တည်ထောက်ခံ ပေးခဲ့သည့်အခြေအနေများ၊ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးလှုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများအား ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားသို့ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ တရုတ်နိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး ဦးသစ်လင်းအုန်း၊ မြန်မာစစ်သံ (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်မှူးချုပ်တင်ဆန်းတို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး တရုတ်နိုင်ငံသမ္မတနှင့်အတူ တရုတ်နိုင်ငံဗဟိုစစ်ကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင်နှင့် ပူးတွဲစစ်ဦးစီးဌာန စစ်ဦးစီးချုပ် Gen. Li Zuochengနှင့် တရုတ် ပြည်သူ့တပ်မတော်မှအရာရှိကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ (Eleven) (7Day) (SGMAH) (SGMAH) (The Ladies) (MOI) (Mizzima)</p>	<p>တိုင်းရင်းသား ပါတီများ</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>မွန်</p> <p>တရုတ်</p>
<p>၂၅.၁၁.၂၀၁၇</p>	<p>နိုဝင်ဘာ(၂၅)ရက်နေ့တွင် "အိန္ဒိယ-မြန်မာ-ဘင်္ဂလား" နယ်စပ်အနီးနှင့် "အိန္ဒိယ-မြန်မာ"နယ်စပ်အနီး၊ မြိတ်ဝ"ရွာ Mrit Wa ရွာပတ်ဝန်းကျင်၌ မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့်ရက္ခိုင်တပ်မတော်တို့ တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားခဲ့သည်ဟု ရက္ခိုင်တပ်မတော် (AA) မှ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (ArakanArmy)</p> <p>၂၀၁၇ စက်တင်ဘာလမှစ၍ နိုင်ငံတကာ ထောက်ပံ့ကူညီမှုများ ပြတ်တောက်နေသည့် ထိုင်း-မြန်မာနယ်စပ်ရှိ အီတူးထွာ ပြည်တွင်းစစ်ရှောင် IDP ဒုက္ခသည်များ ရေရရှိရပ်တည်နိုင်ရေးအတွက် စီးပွားရေး အခွင့်အလမ်း ဖန်တီးပေးမည့် အစီအစဉ်များကို ရေးဆွဲချမှတ်နေပြီဖြစ်ကြောင်း အီတူးထွာပံ့ပိုးရေးကော်မတီ (ETT Supporting Committee) ဥက္ကဋ္ဌ ပဒိုမန်းမန်းမှ နိုဝင်ဘာ ၂၅ ရက်နေ့တွင် ပြောခဲ့သည်။ မြန်မာစစ်စခန်းနှင့် လွတ်ကင်းသော နေရာများတွင် ပြည်သူများအား စိုက်ပျိုးရန် မြေနေရာများ ပြန်လည်နေရာချထားပေးမည်ဖြစ်ပြီး စိုက်ပျိုးမည့် မြေနေရာများသည် မြန်မာစစ်စခန်းများအနီးတွင်ရှိနေသောကြောင့် စိုက်ပျိုးသူများ၏ လုံခြုံရေးအတွက် ကေအိန်ယူ-ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံးမှ တာဝန်ယူသွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပဒိုမန်းမန်းမှ ပြောခဲ့သည်။ (KIC)</p> <p>စစ်ဘေးဒုက္ခသည်များ ပိုင်ဆိုင်သည့် အိမ်၊ မြေနှင့် ပစ္စည်းများသိမ်းယူခြင်း၊ ဖျက်ဆီးခြင်းမပြုလုပ်ရန် ကချင်လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (KIO/KIA) မှ နိုဝင်ဘာ ၂၅ ရက်စွဲဖြင့် ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ တိုက်ပွဲများကြောင့် လုံခြုံရေးအရ ခေတ္တစွန့်ခွာထားရှိခဲ့သော ဒေသခံများ ပိုင်ဆိုင်သည့် အိမ်ရာအဆောက်အအုံ၊ တောင်ယာ၊ လယ်ယာ၊ စိုက်ခင်းမြေများနှင့် အများနှင့်သက်ဆိုင်သော သစ်တောမြေများ၊ စားကျက်မြေ များကို မည်သည့်ပုဂ္ဂိုလ်နှင့် မည်သည့်ကုမ္ပဏီအဖွဲ့အစည်းများကမှ အတင်းအဓမ္မသိမ်းယူပိုင်ဆိုင် ရယူခြင်းနှင့် ဖျက်ဆီးခြင်းမပြုရန် ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။ (7Day) (Kachin Wave)</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၂၅ ရက်တွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC)၌ NCA အကောင် အထည်ဖော်မှု ပြန်လည် သုံးသပ်ခြင်းဆိုင်ရာ ပူးတွဲအစည်းအဝေးကို ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးမှတစ်ဆင့် EAO လက်မှတ်ထိုးထား သည့် အဖွဲ့များ၊ အစိုးရနှင့် တပ်မတော်ဘက်မှ တာဝန်ရှိသူများ အပါအဝင် ကျန်ရှိနေသေးသည့် NCA လက်မှတ် မထိုးထားသော အဖွဲ့အစည်း များအတွက်ပါ မိမိတို့အားလုံးက ဆုံမှတ် တစ်ခု ရှာဖွေနိုင်မည်အပြင် မကြာခင် ကျင်းပမည့် JICM အစည်းအဝေးအတွက် အကောင်းဆုံး ပြင်ဆင်ပေးနိုင်၍ တိုင်းပြည်အတွက် အကျိုးရှိသည့် အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲ ဖြစ်မည်ဟု မြင်ပါကြောင်း ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်မှ နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားရာတွင် ထည့်သွင်းပြောဆိုခဲ့သည်။ ထို့နောက် ပအိုဝ်းအဖွဲ့ (PNLO)ဦးဆောင် နာယက ဗိုလ်မှူးကြီးခွန်ဥက္ကဋ္ဌမှ အစိုးရ နှင့် NCA လက်မှတ်ထိုးတိုင်းရင်းသား အဖွဲ့များအကြား ဘုံသဘောတူညီချက် ၂၀ ရရှိခဲ့ကြောင်း ပြောဆိုခဲ့သည်။ (7Day) (MOI)</p> <p>တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၏ ဆက်ဆံရေးရုံးအနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်များအတွက် အာဏာပိုင်အစိုးရနှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရာတွင် အခက်အခဲများရှိနေကြောင်း ဆက်ဆံရေးရုံးတာဝန်ရှိသူ ABSDF အတွင်းရေးမှူး ရဲဘော်မြင့်ဟိန်း(ခ) မြင့်ဦးမှပြောဆိုခဲ့သည်။ (Mizzima)</p>	<p>AA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>IDP</p> <p>KIA မြေယာ</p> <p>NCA-Review</p> <p>ဆက်ဆံရေးရုံး</p>	<p>ချင်း</p> <p>ကရင်</p> <p>ကချင်</p> <p>နေပြည်တော်</p>

မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများအဖွဲ့ [Burma Monitor]
ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ် ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း၊ အတွဲ(၂)၊ နိုဝင်ဘာ၊ ၂၀၁၇

	<p>တရုတ်နိုင်ငံ၊ ကွမ်ကျိုးမြို့တွင် ချစ်ကြည်ရေးခရီးရောက်ရှိနေသည့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် အဖွဲ့သည် နိုဝင်ဘာ၂၅ရက်နေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကြည်းတပ်အထူး စစ်ဆင်ရေးသင်တန်းကျောင်းသို့ သွားရောက်လေ့လာခဲ့သည်။ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်အတူ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ တရုတ်နိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး ဦးသစ်လင်းအုန်း၊ မြန်မာစစ်သံကြည်း၊ ရေလေ ဗိုလ်မှူးချုပ်တင်ဆန်းတို့လိုက်ပါခဲ့သည်။ (SGMAH)</p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>တရုတ်</p>
<p>၂၆.၁၁.၂၀၁၇</p>	<p>နိုဝင်ဘာလ (၂၆)ရက်နေ့တွင် ဗြိတိသိပ္ပံအနီးအနား ပတ်ဝန်းကျင်အား မြန်မာ့တပ်မတော်မှဟယ်လီကော်ပတာ နှစ်စင်းဖြင့် လာရောက် တိုက်ခိုက်ခဲ့သည်ဟု ရက်စွဲတပ်မတော်(AA)မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (ArakanArmy)</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၂၄ ရက်မှ ၂၆ ရက်အထိ မွန်ပြည်သစ်ပါတီ ဌာနချုပ်၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည့် အရေးပေါ် ဗဟိုကော်မတီ အစည်း အဝေးတွင် NCA နှင့် ပတ်သတ်ပြီး နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ၏ ဝင်ပေါက်တစ်ခုအဖြစ်သတ်မှတ်ကြောင်း၊ NCA တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးရေး ကိစ္စကိုမူ ညီညွတ်သော တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများ ဖက်ဒရယ် ကော်စီ (UNFC) အဖွဲ့အစည်း တစ်ခုဖြစ်သည့်အတွက် UNFC လမ်းကြောင်းအတိုင်း ဆက်လက် လျှောက်လှမ်းမည်ဟု မွန်ပြည်သစ်ပါတီမှ ဗဟို ကော်မတီဝင် နိုင်အောင်မင်းမူ ပြောဆိုခဲ့သည်။ (The Ladies)</p> <p>အစိုးရနှင့် မြောက်ပိုင်းလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များအကြား တွေ့ဆုံဆွေးနွေးနိုင်မှု မရှိခြင်း၊ အစိုးရ နှင့် ညီညွတ်သော တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများဖက်ဒရယ်ကောင်စီ (UNFC)တို့အကြား ဆွေးနွေးပွဲများ ရွှေ့ဆိုင်းခဲ့ခြင်းများနှင့် ပတ်သတ်ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် ရပ်တန့်နေမှုကို ကျော်လွှားနိုင်ရန် တရားသေဝါဒကို ဆုပ်ကိုင်ထားရန်နှင့် ရိုးသားမှု ရှိရန် လိုအပ်ကြောင်း ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် (SNLD)ပါတီ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဦးစိုင်းလိတ်မှ ပြောသည်။ (7Day)</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၂၆ရက်တွင်အစိုးရနှင့် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA) လက်မှတ်ရေး ထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် တော်လှန်ရေးအဖွဲ့အစည်းများ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် ဦးဆောင်အဖွဲ့ (PPST) ၏ ၁၇ ကြိမ်မြောက်အစည်းအဝေးကို နေပြည်တော်ရှိ ဟော်ရုန်လိတ်ဗီဗျူး ဟိုတယ်တွင် ကျင်းပခဲ့သည်။ (Tai Freedom)</p> <p>တရုတ်နိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေး ခရီးရောက်ရှိနေသည့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သော ချစ်ကြည်ရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် နိုဝင်ဘာ၂၆ရက်နေ့ ညနေပိုင်းတွင် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်သို့ ပြန်လည် ရောက်ရှိခဲ့သည်။ (SGMAH) (Military)</p>	<p>AA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>တိုင်းရင်းသား ပါတီများ</p> <p>တိုင်းရင်းသား ပါတီများ</p> <p>PPST</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ချင်း</p> <p>မွန်</p> <p>ရှမ်း</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>ရန်ကုန်</p>
<p>၂၇.၁၁.၂၀၁၇</p>	<p>ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီး ဖရန်စစ်သည် နိုဝင်ဘာ ၂၇ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခန့်တွင် ရန်ကုန် အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိခဲ့သည်။ ထို့နောက် ညနေပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ သိမ်ဖြူလမ်းရှိ စိန့်မေရီဘုရားကျောင်း၌ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ပုပ်ရဟန်း မင်းကြီး ဖရန်စစ်တို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ အဆိုပါတွေ့ဆုံရာတွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီးနှင့်အတူ မြန်မာနိုင်ငံကက်သလစ်အသင်းတော်၏ ရန်ကုန်ဂိုဏ်းချုပ် ဆရာတော်ကြီး ကာဒီနယ်ချားလ်စ်ဘို တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (Military) (SGMAH) (MOI) (MOI) (MOI) (RFA) (RFA) (7day) (RFA) (7day) (Popular) (Eleven) (Frontier) (Mizzima)</p> <p>နိုဝင်ဘာလ ၂၇ ရက်နေ့ နေ့လယ်ပိုင်းတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC-S)၏ နဝမအကြိမ် အစည်းအဝေးကို တောင်ငူမြို့ရှိ ကော်မတီရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ (Military)</p> <p>အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာနနှင့် Intermediate တို့ပူးပေါင်း ကျင်းပသည့် General Principles of Federalism အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို နိုဝင်ဘာလ ၂၇ ရက်နေ့ နံနက် ၉ နာရီ တွင် စတင်ပြီး ၂၈ရက်နေ့အထိ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံသို့ တက်ရောက်မည့် အစိုးရအစုအဖွဲ့မှ အစိုးရ၊ လွှတ်တော်၊ တပ်မတော်၊ ပါဝင်သင့်ပါဝင် ထိုက်သူများနှင့် တိုင်းရင်းသားကိုယ်စားလှယ်များမှ ကိုယ်စားလှယ် စုစုပေါင်း (၇၈) ဦး တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (MOI)</p> <p>နိုဝင်ဘာလ ၂၇ ရက်နေ့တွင် နေပြည်တော်၌ ကျင်းပသည့် ၆ ကြိမ်မြောက် တနိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် အကောင်အထည်ဖော်မှုဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး (JICM)မှ လင်းခေးမြို့၌ RCSS ၏ အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပရန် သဘောတူညီခဲ့သည်။ (Irrawaddy) (PangLong) (BBC) (JICM) (MOI)</p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>JMC-S</p> <p>Federalism Workshop</p> <p>JICM</p>	<p>ရန်ကုန်</p> <p>ပဲခူး</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>နေပြည်တော်</p>

မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများအဖွဲ့ [Burma Monitor]
ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ် ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း၊ အတွဲ(၂)၊ နိုဝင်ဘာ၊ ၂၀၁၇

<p>နိုဝင်ဘာလ ၂၇ ရက်နေ့တွင် နေပြည်တော်၌ ကျင်းပခဲ့သည့် ၆ ကြိမ်မြောက် တနိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခတ်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူ စာချုပ် အကောင်အထည်ဖော်မှုဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်း အစည်းအဝေး (JICM) တွင် နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် မိန့်ခွန်းပြောကြားခဲ့သည်။ (Elven) (7day) (DVB) (Mizzima) (Popular) (StOffice)</p> <p>နိုဝင်ဘာလ ၂၇ ရက်နေ့တွင် ANP ပါတီ၏ ဥက္ကဋ္ဌ ဖြစ်သူ ဒေါက်တာ အေးမောင်သည် ရခိုင်ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ လစ်လပ်ခန့်ထားရေး ဖြစ်စဉ်တွင် သဘောထားကွဲလွဲမှုများ ဖြစ်သဖြင့် ၎င်း၏ ပါတီမှ နှုတ်ထွက်ခွင့်ပေးရန် နှုတ်ထွက်စာတင်ခဲ့သည်။ (PangLong)</p> <p>နိုဝင်ဘာ (၂၇) ရက်၊ နံနက် (၁၁) နာရီခန့်မှ စတင်၍ မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် ရက္ခိုင့်တပ်မတော်တို့ "အိန္ဒိယ-မြန်မာ-ဘင်္ဂလား"နယ်စပ်" တြိဂံဒေသတစ်ဝိုက်ရှိ နေရာ နှစ်ခု၌ တိုက်ပွဲများ တပြိုင်နက်တည်း ပြင်းထန်စွာဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ထို့အတူ "မြိတ်ဝ"ဒေသဖက်၌လည်း နေရာနှစ်ခုနှင့် စတင်၍ ရွာအနီး၌လည်း တိုက်ပွဲများ ပြင်းထန်စွာ ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း ရက္ခိုင့်တပ်မတော် သတင်းပြန်ကြားရေးမှ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (TheArakanArmy) (TheArakanArmyVideo)</p>	<p>JICM</p> <p>တိုင်းရင်းသား ပါတီများ</p> <p>AA-TMT</p>	<p>ရန်ကုန်</p> <p>ရခိုင်</p> <p>ချင်း</p>
<p>နိုဝင်ဘာလ ၁၈ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာ၌ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ကရင်အမျိုးသား အစည်းအရုံး (KNU)ဥက္ကဋ္ဌ စောမူတူးစေးဇိုး တို့ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပတ်သတ်သော အရေးကိစ္စများ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ (SGMAH) (Military) (TheLadies)</p> <p>နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား ပေးအပ်ထားသည့် Freedom of the City ဆုကို ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းရန် ဗြိတိန်နိုင်ငံ အောက်စဖို့ဒ်မြို့ကောင်စီက အထူးအစည်းအဝေး၌ တညီတညွတ်တည်း ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြသည်။ (Irrawaddy)</p>	<p>TMT-KNU တွေ့ဆုံမှု</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံမှု</p>	<p>နေပြည်တော်</p> <p>ဗြိတိန်</p>